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Málo nás, málo nás, poď ty 
Janko medzi nás…takto spie‑
vajú deti z Vretienka pri jednej 
detskej hre. Čoraz častejšie mi 
v ušiach znejú tieto slová, ktoré 
sú v dnešných časoch stále aktu‑
álne. Stačí prísť na ktorékoľvek 
obecné podujatie, napríklad do 
obecnej knižnice. Výborná téma, 
zaujímaví hostia, ale málo nás 
divákov. V minulom čísle Kozá‑
rovských novín bol vložený hla‑
sovací lístok s 5 projektmi obča‑
nov, ktoré obec chcela finančne 
podporiť. Občania mali hlaso‑
vaním rozhodnúť, ktorý projekt 
podporu získa. Do domácnosti 
išlo 750 ks novín, hlasovacích 
lístkov sa vrátilo 179. Len tak 
málo. Gratulujeme víťaznému 
projektu, ale nemôžem si odpus‑
tiť poznámku do radov členov Vi‑
nohradníckeho spolku, ktorých 
projekt získal 25 hlasov, pričom 
majú do sto členov… Základná 
organizácia JDS sa radí medzi 
najväčšie v okrese Levice. Na‑
priek tomu sa nedávno stalo, 
že plánovaný zájazd,  museli or‑
ganizátori napokon zrušiť. Pri‑
hlásilo sa málo záujemcov. Nuž, 
málo nás, málo nás…

Obráťme list. V obci pôsobí 
folklórna skupina Praslica, ktorá 
si drží svoju odbornú a umelec‑
kú hodnotu na vysokej úrovni. 
V nej žiadne – málo nás, málo 
nás... neplatí. Pokiaľ  iným zo‑
skupeniam chýbajú mladé po‑
sily, Praslica výrazne „omladla“, 
čo je veľkým prísľubom do bu‑
dúcnosti. O tom, ako reprezen‑
tujú našu obec doma i v zahra‑
ničí sa dočítate aj v najnovších 
novinách. Rovnako o športových 
výsledkoch našich futbalistov. 
Možno málokto vie, že máme 
stolnotenisový oddiel, ktorý 
doslova žne jeden úspech za 
druhým. Aj o tom prinášame 
najnovšie informácie. 

Monika Nemčeková
šéfredaktorka

Pre tohtoročný Slovenský deň kroja si pripravili Prasličiari kosenie trávy a hrabačky sena. Našli si trávnatý 
priestor na viniciach a tu sa počas kosenia, hrabania do diaľky niesli ťahavé pesničky. Krásu kozárovského 
pracovného kroja zachytil Viačeslav Šambazov.

Aká je situácia s dostavbou 
kanalizácie?

V súčasnosti prebieha adminis-
tratívny proces výberu zhotovite-
ľa stavby a kontroly obstarávania. 
Každý deň som konfrontovaný to-
uto otázkou. Naozaj robíme spo-
ločne s poslancami všetko pre to, 
aby bola kanalizácia zrealizovaná 
a bola možnosť napojiť sa na ve-
rejnú sieť. Nechcem konkretizovať 
dátumy, lebo proces sa vyvíja kaž-
dý týždeň. Keď začneme s prácami, 
určite sa to všetci včas dozvedia.

Aké investičné akcie realizu-
jeme v obci?

V tomto roku chceme okrem 
kanalizácie dokončiť, hrubú stav-
bu prístavby hasičskej zbrojnice, 
stále čakáme na potvrdenie zho-
toviteľa stavby rekonštrukcie auto-
busovej zastávky na námestí a do 
konca augusta by sme mali ukon-
čiť práce na rekonštrukcii kotolne 
a rozvodov tepla v budove ZŠ s MŠ.

Ako postupuje rekonštrukcia 
v ZŠ?

V týchto dňoch máme ukonče-

né práce na rekonštrukcii kotol-
ne, je namontovaný nový kotol. 
V priestoroch materskej školy a je-
dálne sú práce ukončené, práce 
prebiehajú v knižnici a v základ-
nej škole. Ak nás nič zásadné ne-
zaskočí, tak pri otvorení nového 
školského roku 2023/2024 budeme 
mať komplexne zrekonštruované 
rozvody tepla vrátane radiátorov 
a budeme mať novú kotolňu s no-
vým kotlom.

Veľká nespokojnosť občanov 
v minulých dňoch bola s neko-
sením v cintorína…

O situácii na cintoríne ohľa-
dom kosenia sa dajú písať dlhé 
články. Túto sezónu bol cintorín  

Po troch mesiacoch prichádza do poštových schránok v našej ob-
ci nové číslo obecných novín. V pravidelnej rubrike Kozárovských 
novín nám starosta Ing. Bystrík Ižold odpovedal na aktuálne otáz-
ky alebo na postrehy od občanov, ktoré adresovali našej redakcii.
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Rozhovor so starostom obce Ing. Bystríkom Ižoldom

(Dokončenie zo str. 1)

V septembri dostane školská budova novú kotolňu s kotlom

V uplynulých týždňoch sa v mnohých obciach nášho regiónu konali 
sväté omše na počesť patróna viníc a vinohradníkov sv. Urbana. Tradične 
sa konajú mimo kostola v krásnej prírode v blízkosti viníc. Po mnohých 
rokoch sa z takejto pobožnosti mohli tešiť aj Kozárovčania. Nový správ-
ca farnosti vdp. Andrej Filin prijal pozvanie miestnych členov vinohrad-
níckeho spolku a odslúžil omšu pri Kaplnke sv. Urbana na Pustej hore. 
Po nej sa stretli na spoločnom posedení, chutnom pohostení a najmä 
pri ochutnávaní kvalitných vín kozárovských vinárov, ktoré získali naj-
vyššie ocenenia vo vinárskych súťažiach. K dobrej nálade prispela dy-
chová hudba Kozárenka a speváci z Matičiara.

M. Nemčeková, foto autorka

Pobožnosť pri Kaplnke sv. Urbana 

Na podporu projektov z participatívneho rozpočtu obce pre rok 2023 
schválilo obecné zastupiteľstvo celkovú sumu 6000 €. V súlade s platným 
VZN bola uverejnená výzva na predkladanie projektov, ktoré sa uchá-
dzajú o finančnú podporu. V tomto roku prišlo celkovo päť projektov, 
ktoré spĺňali podmienky a uchádzali sa o podporu. Išlo  sa o projekty: 
1. Rozkvitnutý Horný koniec, 2. Detské ihrisko pre deti vo veku 3 – 14 
rokov 3. Ochorel nám macko, pomôžme mu pomocou byliniek. 4.Skal-
naté záhrady 5. Odborná degustácia vín Kozárovce.

Občania obce v hlasovaní odovzdali celkovo 179 hlasov, platných 
v zmysle VZN bolo 174 hlasov. Najväčšiu podporu získal projekt Detské 
ihrisko pre deti vo veku 3 – 14 rokov predkladateliek A. Beneovej a J. Zo-
čekovej. Celkovo tejto projekt získal 116 hlasov. Bol to výrazný náskok 
pred druhým podporovaným projektom Odborná degutácia vín Kozá-
rovce, ktorý získal 25 hlasov. Celková suma projektu podporeného naj-
väčším počtom hlasov dosahuje sumu takmer 6 000 €. Z participatívne-
ho rozpočtu bude podporený v roku 2023 len tento projekt. 

M. Gaži

Najviac hlasov pre detské ihrisko

Poradenstvo pre obyvateľov
Už niekoľko mesiacov pracuje na obecnom úrade v Kozárovciach 

PhDr. Anna Ciriová, spýtali sme sa jej čomu sa profesijne venuje, od-
povedala nám:

„Na obecný úrad som bola prijatá ako projektová manažérka a pri-
márne riešim problematiku v sociálnej oblasti. Prinášam pomoc v ob-
lasti riešenia sociálnych problémov či už v oblasti marginalizovaných 
skupín, vzdelávania, sociálnej starostlivosti, zamestnanosti a príprave 
rôznych projektov, ktoré zlepšujú kvalitu života obyvateľov obce. Od 
septembra každú stredu budem v materskom centre v čase 13.-15.h 
poskytovať bezplatné poradenstvo 
obyvateľom obce v oblastiach rôz-
nych sociálnych a životných situácií.

V prípade potreby raz do me-
siaca bude prítomný aj právnik 
JUDr. Zsolt Mánay, ktorý zabezpe-
čí právne poradenstvo ako i admi-
nistratívne úkony formou rôznych 
podaní na súd, na orgány štátnej 
a verejnej správy, na kataster, roz-
vodové konania, výživné, odvola-
nia, darovacie zmluvy a podobne 
podľa záujmu a potrieb obyvate-
ľov obce.“

trikrát pokosený a začali sme štvr-
té kosenie. Mám 42 rokov a pamä-
tám si dobu, keď obec kosila iba 
veľké plochy a každý okolo svojho 
hrobu si urobil poriadok a kosenie 
sám. Dokonca bolo poukázané na 
našu rodinu, keď sme hrob nemali 
pokosený, alebo uprataný. Zamest-
nanci úradu neriešia iba kosenie 
cintorína a obce, majú na starosti 
údržbu a správu celého majetku 
obce vrátane školy, domu kultúry 
a obecných budov. A nebudem sa 

vyjadrovať k poplatkom. V našej ob-
ci je to 6‚64 € za jeden hrob na 10 
rokov. V meste platíte niekoľko ná-
sobne viacej a tiež majú problémy 
pri údržbe. V rámci kapacít a mož-
ností obce robíme maximum preto, 
aby cintorín bol udržiavaný.

Prečo sa zatvorila cukráreň 
a ako to plánuje obec riešiť?

Hlavný dôvod zatvorenia cukrár-
ne bol ekonomický. Dlhodobo pre-
vádzka vykazovala len minimálny 
zisk, ktorý nerobil veľký prínos pre 
obec. Zároveň sme začali mať aj 

personálny problém. Takže po do-
hode na finančnej komisii sme pre-
vádzku uzatvorili a vyhlásili sme 
verejnú obchodnú súťaž na pre-
nájom cukrárne. Do stredy 27. júla 
2023 môžu spoločnosti predkladať 
ponuky na prenájom a prevádzku 
cukrárne. Výber uzatvoríme a s naj-
výhodnejším uchádzačom podpí-
šeme zmluvu. Ten následne otvo-
rí prevádzku pod svojím menom. 
Predpoklad je v priebehu augus-
ta 2023.

Začali už prípravy na budúce 

voľby do NR SR? Budú prebiehať 
tak ako v minulosti?

Môžem potvrdiť, že priebeh vo-
lieb do NR SR, ktoré sú vyhlásené 
na sobotu 30. septembra 2023 bu-
dú prebiehať ako zvyčajne. Budú 
dva okrsky a hlasovacie miestnos-
ti budú na prízemí v budove zák-
ladnej školy. Bližšie informácie sa 
zverejňujú na internetovej stránke 
obce a úradnej tabuli pred obec-
ným úradom.

Rozhovor pripravila 
M. Nemčeková

Obecná knižnica Kozárovce v spolupráci s SB PRESS vyhlasuje  
2. ročník fotografickej súťaže Kozárovce mojimi očami.  

Do súťaže sa môže zapojiť každý občan s trvalým pobytom v obci 
alebo rodák z Kozároviec (treba uviesť dokedy žil v obci)  

a uviesť na seba kontakt.

Autor môže poslať najviac 3 fotografie  
na adresu sbpress@sbpress.sk do 31. decembra 2023  

s označením KOZÁROVCE MOJIMI OČAMI. 
Zapojením sa do súťaže súčasne dáva súhlas so zverejnením 

fotografií v rámci propagácie obce.  
Slávnostné vyhodnotenie súťaže bude na Fašiangy 2024 

v obecnej knižnici.

KOZÁROVCE MOJIMI OČAMI

Z. Mánay a A. Círiová na besede 
v obecnej knižnici.  
                              Foto J. Chvojková
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Spoločenská 
rubrika

(apríl – júl 2023)

Narodili sa
Lukáš Klement,  

syn Evy a Tomáša
Jakub Kosmály,  

syn Martiny a Juraja
Klára Beniaková,  

dcéra Ažbety a Ľubomíra
Amália Šimová,  

dcéra Petra a Lucie

Povedali si áno
Kristína Skokanová  
a Miroslav Kovács

Mgr. Soňa Chrenová  
a Bc. Matúš Považan

Ing. Slavomíra Páleníková  
a Ing. Ladislav Gurský

Karina Babinská  
a Martin Kabát

Dominika Hagarová, Msc.  
a Juraj Dudek

Opustili nás
Angela Žemberyová,  

vo veku 92 rokov
Barbora Demianová,  

vo veku 93 rokov
Ľubomíra Serdová,  

vo veku 64 rokov
Veronika Benčatová,  

vo veku 68 rokov
Vojtech Mráz,  

vo veku 86 rokov

HARMONOGRAM 
separovaného zberu

15. august – plasty, kov
19. september - plasty, kov

Kozárovce 17. júna zaplavila vôňa 
dobrého jedla, chytľavé tóny a prí-
jemná atmosféra, ktorá prilákala ľu-
dí nielen z obce, ale aj širokého oko-
lia. Toto všetko mal na svedomí Ko-
zárovský jarmok, ktorý je súčasťou 
obecných podujatí už mnoho rokov. 
Tak ako po iné roky, aj tentoraz sa 

tešil bohatej účasti nielen návštev-
níkov, ale aj predávajúcich, ktorí po-
núkali široké spektrum najmä svo-
jich ručne vyrábaných produktov. 
Bohaté zastúpenie mali tento rok 
aj stánky s občerstvením, a tak si 
každý návštevník mohol vybrať to, 
na čo mal chuť.

Sprievodný program bol aj ten-
toraz pestrý. Pre deti boli pripra-
vené nafukovacie hrady, kolotoče, 
maľovanie na tvár, zapletanie vrko-
čov, či vozenie na koníkoch. Kultúrny 
program tradične hrdo otvorila do-
máca DH Kozárenka. Po nej pódium 
patrilo detičkám zo ZŠ s MŠ Kozá-

Kozárovský jarmok opäť zaplnil 
námestie radosťou a dobrou náladou

rovce, ktorých vystúpenie naplnilo 
celé námestie hrdými rodičmi a ro-
dinnými príslušníkmi. Nasledovala 
krátka obedňajšia prestávka, počas 
ktorej si návštevníci mohli neruše-
ne prejsť celým jarmokom a ponúk-
nuť sa dobrým jedlom. Po obede 
veľkolepo odštartoval program in-

štrumentalista a spevák Pavol Ortu-
ta, ktorý nás preniesol svojou hrou 
na saxofón na zámorskú plavbu lo-
ďou, na ktorej často účinkuje. Po 
ňom pódium ovládla mladá vychá-
dzajúca hviezda Lenka Berkešová, 
ktorej hudobný sprievod robili na-
dané dievčatá z Pedagogickej ško-
ly v Leviciach. Po Lenke prišiel na 
pódium príval neskutočnej energie 
v podobe Spievankova. To nadšenie 
v detských očiach, ich tanec, spev 
a plné námestie detí dokazovali, že 
to bol skvelý výber detského progra-
mu. Po Spievankove prišla na rad 
dychová hudba tentoraz z Hostia, 

ktorá divákov vrátila do dospelác-
keho sveta. Nechýbala ani obľúbe-
ná tombola, pri ktorej si trochu od-
dýchli a pripravili sa na najočakáva-
nejšie vystúpenia tohto dňa, a to na 
skupinu D.A.R.S. – Desmod a Robo 
Šimko a skupinu De Luxe. Obe sku-
piny nesklamali. Roztancovali a ro-
zospievali hádam každého. Nesku-
točný zážitok.

Každé jedno vystúpenie bolo 
skvelé, za čo všetkým účinkujúcim 
zo srdca ďakujeme. Práve oni do-
tvorili atmosféru tohtoročného Ko-
zárovského jarmoku a dodali mu 
úplne iný level. Najväčšiu zásluhu 
však, tak ako každý rok, majú orga-
nizátori jarmoku, ktorí opäť pripravili 
skvelý ročník tradičného a populár-
neho podujatia, za čo im ďakujeme.

Dominika Melčíková, 
foto Miroslav Kopál 

V obradnej sieni obecného úradu sa 5. mája konala malá slávnosť, počas ktorej starosta obce uvítal najmenšie 
deti medzi občanov obce. Stali sa nimi Jonatán Bartko, Noel Stribula,Olívia Tvrdoňová, Diana Tilešová a Mi‑
chael Havran.                      Foto M. Nemčeková

De Luxe

Spievankovo
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AKCIE
obecnej knižnice

v II. štvrťroku 
2023

•  12. 4. - Cestovateľská bese-
da s Bystríkom Ižoldom, té-
ma Keňa

• 13. 4 - Víkendový Mimo – pre-
zentácia projektu s deťmi 1. 
ročníka a uč. Beátou Sedla-
kovou

• 19. 4. - Hudobné popoludnie 
s Ferkom Bedejom, téma Ka-
rol Duchoň  - 2. časť 

• 26. 4. - Beseda so spisova-
teľom, bývalým policajtom 
Petrom Šloserom

• 3. 5 - Cestovateľská beseda 
s Mirkou Betinovou, téma Ek-
vádor, Galapágy

• 9. 5 - Beseda so spisovateľ-
kou kníh pre deti Gabrielou 
Futovou

• 10. 5. - Beseda so spisovateľ-
kou ženských románov Kata-
rínou Gillerovou

• 15. 5. - Beseda s Ondrejom 
Krajčim, autorom knihy Ko-
zárovce z našich dvorov 
a chotárov

• 17. 5. - Hudobné popoludnie 
s F. Bedejom, téma Elán - za-
čiatky

• 31. 5. - Literárna streda
• 7. 6. - Beseda o cukrovke 

s profesionálnym edukáto-
rom pre choroby diabetes 
Bc. Jánom Švolikom

• 9. – 10. 6.–Noc v knižnici 
Z rozprávky do rozprávky 
pre deti 2. až 4. ročníka

• 14. 6. – Na besede o šikane, 
týraní a podvodoch na ľu-
ďoch odpovedal na otázky 
JUDr. Ing. Mgr. Zsolt Mánay.

PRIPRAVUJEME 
pre vás besedy 

v obecnej knižnici

• 3. 10. o 16 h - Katarína Ná-
daská, etnologička

• 5. 10. o 16 h - Pavol Baričák, 
spisovateľ

• 25. 10. o 17 h - Zdenka We-
nzlová Švábeková, spisova-
teľka

• 8. 11. o 17 h Jana Kondrcová, 
zdravá výživa

Akcie sú podporované Fon-
dom na podporu umenia.

V obecnej knižnici sa neustále snažíme o skva-
litnenie služieb a zútulnenie priestorov. Na kon-
ci roka 2022 sa obec Kozárovce uchádzala o fi-
nančný príspevok pre obecnú knižnicu z Fondu na 
podporu umenia. Vďaka úspešnému projektu FPU 
poskytol našej obci príspevok vo výške 2 200 € na 
nákup nových regálov. Obec sa podieľala formou 
spolufinancovania sumou 685,54 €. Do obecnej 
knižnice bolo zakúpených šesť mobilných oboj-
stranných regálov IDEAL. Touto cestou sa chceme 
poďakovať Fondu na podporu umenia za poskytnu-
té finančné prostriedky a pomoc pri modernizácii 
obecnej knižnice v Kozárovciach. Veríme, že sa 
vo vynovených priestoroch budú všetci návštev-
níci dobre cítiť.

J. Chvojková

Besedy v kozárovskej knižnici 
ponúkajú návštevníkom stretnu-
tia so zaujímavými osobnosťami. 
Naposledy prijal pozvanie knižni-
ce rodák Bc. Ján Švolik, profesio-
nálny edukátor pre choroby diabe-
tes, ktorý dlhé roky robí prednášky 
a navyše sám s touto chorobou ži-
je už 61 rokov. Je teda príkladom, 
že pacient má svoju budúcnosť vo 
svojich rukách.

Na úvod prednášky zrozumi-
teľnou formou vysvetlil základ-
né typy cukrovky a procesy, ktoré 
v ľudskom tele nastanú, ak dôjde 
k ochoreniu. V dnešnej dobe je na 
Slovensku do 400 000 diabetikov, 
z toho 90% je tých, ktorí sa k ocho-
reniu dopracovali pohodlným spô-
sobom života, bez aktívneho pohy-
bu a nekontrolovaným jedením. Je 
to zákerná choroba, lebo nebolí, 
a tak mnohí netušia, že ju majú. 
Zistí sa až pri nejakom predope-
račnom vyšetrení alebo u očného 
lekára. Preto je potrebné, aby sme 

si raz za rok, či dva, dali skontrolo-
vať glykémiu.

Ako povedal J. Švolik, 85% liečby 
cukrovky má pacient vo svojich ru-
kách. Musí však spo-
znať svoje ochorenie 
a všetky možnosti, 
ako s ním zosúladiť 
svoj každodenný ži-
vot. On žije s touto 
chorobou už dlhé ro-
ky, prešiel si ťažkým 
obdobím, kedy naše 
zdravotníctvo nebolo 
technicky vybavené 
takými pomôckami 
ako dnes. Ani moder-
ná doba nie je v tom-
to smere bez chyby. 
Chýbajú diétne ses-
try, ktoré nastavova-
li pacientom stravu. 
Dnes si pacient musí hľadať infor-
mácie sám, ale veľmi nápomocné 
sú občianske združenia zamerané 
na diabetikov.

Hovorí vám niečo meno Gabriela Futová? Opýtajte 
sa detí a hneď vám povedia, že ide o úspešnú spiso-
vateľku kníh pre deti, ktorá svojimi príbehmi dokáže 
osloviť menšie, ale i väčšie deti. V rámci úspešného 
projektu Zážitková knižnica, ktorú podporil Fond na 
podporu umenia, Gabriela Futová prijala pozvanie 
knižnice v Kozárovciach a 9. mája prišla na besedu. 

Kapacita obecnej knižni-
ce je predsa len obmedze-
ná, beseda sa preto usku-
točnila v priestoroch zák-
ladnej školy, čo umožnilo 
všetkým deťom stretnúť sa 
s úspešnou spisovateľkou. 
A tentoraz prišli na bese-
du aj deti zo ZŠ Tekovské 
Nemce. 

Na úvod podujatia pred-
niesla Lianka Mezeiová 
ukážku z tvorby tejto spi-
sovateľky. Potom už slovo 

patrilo samotnej autorke, ktorá svojím rozprávaním 
upútala všetky deti a rozosmiala nielen ich, ale aj do-
spelých. Ďeťom odpovedala na všetky otázky a nako-
niec trpezlivo podpisovala svoje knihy, ktorých bolo 
veru dosť. Na záver riaditeľka školy Ivana Švoliková 
poďakovala Gabriele Futovej za skvelú besedu. Sme 
veľmi radi, že i napriek veľkej diaľke nezaváhala a hneď 
prijala pozvanie.

Jana Chvojková, 
foto autorka

Celé dve hodiny sa v knižnici dis-
kutovalo o spomínanom ochorení. 
Dnes už 75-ročný Ján Švolik je po-
zitívnym príkladom ľudskej vôle 

a vytrvalosti. Priznal však, že veľ-
kou oporou mu je manželka, bez 
ktorej by tento svoj boj nezvládol.

Monika Nemčeková, foto autorka

Spisovateľka medzi 
svojimi čitateľmi

Liečbu má pacient vo svojich rukách

Modernizácia obecnej 
knižnice
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Poslednú májovú sobotu 27. má-
ja sa v areáli SĽUK -u v Rusovciach 
uskutočnil už 13. ročník podujatia 
Deň detí v SĽUK ‑u. Pre deti bol pri-
pravený bohatý program, rôzne 
vystúpenia, zapletanie vrkočov, 
maľovanie na tvár. 

Našu obec Kozárovce i tento 
rok reprezentovala folklórna sku-
pina Konopa so Živým múzeom 
domácich prác. Ženy i chlapi z Ko-

nopy predvádza-
li staré tradičné 
remeslá a náv-
števníci ma-
li možnosť vi-
dieť pretláčadlo 
na pretláčanie 
krumplí, man-
gel, koník na ku-
vanie kosí, ručnú 
brúsku na nože, 

v ydlabávanie 
tekvičky na ví-
no, trlicu na tre-
panie konopí, 
praslicu, kozič-
ku na motanie, 

česadlo na česanie konopí. Nechý-
bali ani detské hry, vozík, na kto-
rom sa deti vozili či lopty zo sta-
rých ponožiek. 

Záujem o tieto staré remeslá bol 
naozaj veľký, starších najviac  upú-

talo tkanie kobercov a deti moržo-
vanie kukurice. Program bol, ako 
každý rok, inšpirovaný ľudovou 
kultúrou a na svoje si prišli nielen 
deti, ale i dospelí. 

J. Chvojková

KONOPA na Dni detí v SĽUK ‑u

Obecná knižnica Kozárovce 
otvorila 9.júna svoje dvere deťom, 
aby vyskúšali, aké to je stráviť noc v 
knižnici. Boli pre ne pripravené rôz-
ne prekvapenia a bohatý program. 
Na privítanie dostali tričko a akcia 
mohla začať. 

Ako prvá bola hra Hľadanie pok-
ladov. Aj keď nám počasie neprialo, 
deti sa nedali odradiť. Našli truhli-
ce plné pokladov a ušlo sa z neho 
každému dieťaťu. Ďalej hry pokra-
čovali v malej telocvični. Nasledo-
vala večerná opekačka s diskoté-
kou. Keď nás dážď odohnal, dis-
kotéka pokračovala v malej telo-
cvični. A keďže ku knižnici predsa 

patria knihy, tak deti zaspávali pri 
čítaní rozprávok. Ráno po rozcvič-
ke a raňajkách nasledovalo vyhod-
notenie akcie. Deti za účasť dostali 
diplomy a knihy. 

Podujatie, ktoré prinieslo deťom 
radosť a nové zážitky, by sa nepo-
darilo bez pomoci skvelých ľudí. 
Poďakovanie patrí starostovi obce 
za podporu, ZŠ Kozárovce za veľmi 
dobrú spoluprácu a sponzorom. 
Najväčšia vďaka patrí skvelým že-
nám, ktoré venovali svoj voľný čas 
a pomohli pri organizácii. Deti od-
chádzali spokojné, plné zážitkov, 
a to bolo naším cieľom.

Jana Chvojková

Noc v knižnici 
Z rozprávky do rozprávky

Tradičné stretnutie seniorov pri príležitosti sviatku sv. Cyria a sv. Me-
toda sa tešilo veľkej pozornosti členov, čo hneď na úvod pozitívne zhod-
notil predseda JDS František Betin. Vyhodnotil aktivitu od poslednej 
VČS v apríli. Seniori sa aktívne zúčastňovali na okresných podujatiach 
ako bol Deň matiek v Leviciach a okresná turistika seniorov v Podluža-
noch. Úspešne reprezentovali organizáciu i obec športovci na okresných 
športových hrách vo Veľkých Kozmálovciach. Osem súťažiacich získa-
lo sedem medailí. Najkrajšou akciou bola okresná súťaž v umeleckom 
prednese, kde naše recitátorky Anna Hudecová a Elena Ballová zauja-
li porotu a postúpili do krajského kola v Šali. Starosta a predsedníčka 
kultúrnej komisie Dominika Melčíková im na sviatočnom stretnutí za 
potlesku prítomných odovzdali ďakovné listy. Predseda JDS poďako-
val členovi Jánovi Švolikovi za hodnotnú prednášku o diabete, ktorá 
sa konala 7. júna v obecnej knižnici spojená s hodnotnými ukážkami aj 
s meraním cukru záujemcom. Stretnutie seniorov aj tentoraz sprevá-
dzala MSS MATIČIAR.

M. Nemčeková, foto autorka

Seniori reprezentujú 
svoju organizáciu i obec

Úspešní seniorskí medailisti z okresných športových hier.  
                                                                                                         Foto František Betin
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Písal sa rok 1919, keď sa do rodi-
ny Štefana a Márie Mrázových naro-
dila dcéra Terézia. Bola poslušná, 
ale nie detsky hravá. Oči sa jej však 
rozžiarili, keď začala chodiť do ško-
ly. Od prvej triedy bola najlepšou 
žiačkou. Doma sa nerozmýšľalo nad 
budúcnosťou detí a už vôbec sa ne-
hľadala príležitosť na ďalšie vzde-
lávanie. Do rodiny pribudli ďalšie 3 
deti, bolo treba pomáhať. Jedného 
dňa sa na neďalekej fare udialo nie-
čo nové. Prisťahovali sa noví kňazi – 
saleziáni. Vo voľných chvíľach ute-
kali chlapci za nimi a hrali sa s nimi 
loptové hry a zaviedli rôzne športo-
vé aktivity, ale aj pracovali na úpra-
ve fary a kostola. Vnímavá Terka ra-
da chodila na púte do okolia, rada 
počúvala vzdelaných kňazov, ktorí 
rozprávali o možnosti odísť z de-
diny a poznať iný svet. Postupom 
času začali navštevovať aj rodičov 
a presviedčať ich, aby pustili diev-
čatá, ktoré prejavili záujem o ďalšie 
vzdelanie a dali im možnosť nájsť 
svoje miesto v živote. Najprv tvrdo 
odmietli, ale nakoniec sa rozhodli 
nestáť dcére v ceste, ale s ťažkým 
srdcom ju púšťali do neznámeho 
sveta. To ešte nevedeli, že ich obja-
tie na stanici je posledné. So slzami 
v očiach a hrčou v hrdle sa zmohli 
na slová:“ Dieťa moje, keď ti bude 
ťažko, vráť sa!“ Mama pridali krížik 
na čelo a Terka sa vybrala na cestu. 
Nie na púť do Beňadika, či Topoľčia-
nok, ale ďaleko za hranice Sloven-
ska do Belgicka. Nemala ešte ani 

16 rokov. Určite to boli ťažké časy, 
čo si pamätám veľa o tomto období 
nehovorila. Z bezpečia rodiny, tepla 
domova sa ocitla v chladnej cudzi-
ne, medzi ľuďmi s inou mentalitou, 
inou rečou, sedela zrazu v člne po-
myselnej rieky života a tá plynie. 
Musela sa pridať. Najskôr prekonať 
rečovú bariéru, k domácemu jazyku 
pribudla francúzština a iné predme-
ty. Vďaka svojej usilovnosti a túžby 
učiť sa nemala čas myslieť ako sa 
má. Čoraz zriedkavejšie kládla na 
misku váh slová drahých rodičov: 
„Keď ti bude zle, vráť sa!“ Mnohé 
sa vrátili, ona zostala. Čas plynul 
a zakrátko ju zo všetkých vybrali 
a poslali do Paríža. Tam sa znovu 
učila a ako 18 ročná zložila večné 
sľuby a ako Mária Štefánia sa stala 
kanonistkou kongregácie sv. Au-
gustína Notre Dame. Krédom tohto 
rádu je čistota a chudoba. Musela sa 
zrieknuť všetkého hmotného majet-
ku a už nikdy sa nesmela stretnúť 
so svojou rodinou. Bola umiestnená 
do kláštora a žila podľa jeho pravi-
diel. Čo konečne mohla – bolo na-
písať domov.

V roku 1939 ju ako 20 ročnú 
poslali na misiu do Brazílie. Z po-
myselného člna života nastúpila 
na skutočný zaoceánsky parník, 
ktorý ju za 3 týždne odnášal ďalej 
a ďalej od domova. Učila sa ďalší ja-
zyk – portugalčinu. Musela sa nau-
čiť jazdiť na terénnych vozidlách, na 
koni, na člne. Z jej zážitkov z tých-

to ciest, by sa dala napísať kniha. 
Hovorila o krásach, ale aj krutosti 
brazílskej prírody, o tom ako spala 
v pralesoch v závesných sieťach, zo 
strachu z hadov, exotických zvie-
rat a hmyzu. O veľkých triednych 
rozdieloch vo veľkomestách, ako 
si hŕstka ľudí v Rio de Janero môže 
dovoliť obedovať v Paríži a večerať 
v Londýne, kým iní neobedovali ani 
nevečerali. Tam jedávala to, čo do-
morodci, alebo aj nič, keď im potra-
viny zožrali obrovské mravce, vtáky 
alebo opice. Tam vznikali prvé myš-
lienky požiadať cirkevnú vrchnosť 
vymeniť rúcho za ľahšie oblečenie, 
pretože v rúchach dostávali zápaly, 
omdlievali od horúčavy, vznikali im 
kožné ochorenia. Dosiahli ústupky 
v cirkevných reguliach a v 60-tych 
rokoch minulého storočia im po-
volili nosiť civilné oblečenie, ba do-
konca bol zrušený zákaz stretnúť sa 
s rodinou. A tak na 30. výročie več-
ných sľubov dostala Terka letenku 
na návštevu rodného Slovenska. 
Ako spomínala, keď sa dostala do 

Európy a v lietadle začula hovoriť 
po slovensky, znelo to pre ňu, ako 
nádherná pieseň. Jej radosť však 
kalila skutočnosť, že s rodičmi sa už 
neuvidí, ale aj obavy zo stretnutia 
so súrodencami. Veď z detí, s ktorý-
mi sa pred rokmi rozlúčila, boli už 
dospelí, žili pre ňu s cudzími ľuďmi 
a mali svoje deti. Vznikali prekážky 
pri vybavovaní cestovných dokla-
dov, pretože po 30 rokoch života 
v cudzine jej zaniklo právo na slo-
venské občianstvo, vracala sa ako 
cudzinka prichádzajúca zo sveta 
iného politického zriadenia, navy-
še rehoľná sestra a v jej pase svie-
tilo „Persona non grata“ - osoba 
pre Slovensko nežiadaná. Všetko 
si nakoniec vybavila, rozpaky zo 
stretnutia rýchlo pominuli, ľudia 
ju vítali, vznikali nové priateľstvá. 
Po návšteve si bola istá, že sa má 
kde vrátiť. Ďalšia príležitosť prišla 
o štyri roky, keď končila štúdiá na 
teologickej fakulte v Štrasburgu, 
bola teda „neďaleko“. Už sme ve-
deli, že nepríde „chudiatko“ Terka, 
o ktorej sme vedeli, že je za múrmi 
kláštora, ale rozhľadená žena, kto-
rá precestovala pol sveta, ktorá má 
pre každého milé slovo, vie vypo-
čuť, poradiť. Je skromná, no má 
v sebe niečo, čo hreje a upokojuje.

Po 90. rokoch prichádzala na Slo-
vensko každé dva roky. Prinášala 
pre sestry v Bratislave novinky pre 
riadenie rádu a riešenie problémov. 
Zostala na viac rokov, aby pomoh-
la novým mladým sestrám, ktoré 
chceli byť rehoľnými sestrami, ale 
chceli pri tom vyštudovať nejakú 
školu. Už bola síce dávno na zaslú-

Terézia Mrázová: Na mamu a rodnú 
reč sa nedá zabudnúť

ROZHOVOR S RODÁKOM

V tejto rubrike prinášame rozhovory s našimi rodákmi, aby sme si 
ich spoločne pripomenuli a priblížili ich mladšej generácii Kozárov-
čanov. Aj rozhovor so sestričkou Teréziou Mrázovou, najstaršou na-
šou rodáčkou, sme mali v pláne, ale zasiahla vyššia moc. Na vzácnu 
osobnosť, ktorá počas návštev Kozároviec rozsievala lásku, dobrotu 
a múdrosť, si zaspomíname s jej neterou.

Terézia Mrázová s rodinou, hore prvá sprava, ešte pred odchodom z domu.

Terézia Mrázová, hore piata zľava, s rodinou a členkami FS Lipka
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ženom dôchodku, ale stále bola vi-
tálna, ochotná pomáhať a aj vo vy-
sokom veku plná energie. Keď sme 

sa na letisku v Bratislave naposledy 
objali, mala 98 rokov a plánovali 
sme jej 100 rokov osláviť na Slo-

vensku. Ale človek mieni… Nasta-
la nová situácia, ktorá naše plány 
tvrdo škrtla. Roky odvtedy akoby 
robili väčšie kroky a 8. júna 2023 
prišla správa o jej smrti. Skončil sa 
jeden naplnený život. Zhaslo sve-
tielko, ktoré svietilo a hrialo. Na-
učila ma, že šťastie nemáme hľa-
dať, ale prežívať ho a nachádzať 
v maličkostiach. Do konca svojho 
života krásne hovorila po sloven-
sky a keď to niekto vyzdvihol ho-
vorievala: „Na mamu a rodnú reč 
sa nedá zabudnúť.“

Pri tejto spomienke na našu dra-
hú tetu Terku, by som chcela poďa-
kovať ľudom, ktorí neboli rodina, 
ale stali sa ňou mimoriadnym pria-
teľstvom. Boli to: Ing. Ondrej Kraj-

či, s ktorým chodila po horách na 
hríby, Janka Poláčeková so svojimi 
dcérami, ktorá bola s ňou v stálom 
kontakte, pán dekan Dušan Berta, 
ktorý odslúžil za ňu prvú zádušnú 
omšu, Božka Gregorová, ktorá ne-
zabudla na žiadnu príležitosť, aby 
jej prejavila úctu. Ďakujem aj všet-
kým, ktorí jej venovali spomienku 
prostredníctvom internetu, či SMS 
správ. Čo do minulosti zašlo, vzdych 
nenavráti, ale spomienka zahreje. 
Teta zomrela v pokoji v akom žila na 
krásny sviatok Božieho tela.

Za celú rodinu, priateľov a zná-
mych jej prajem, nech v takom po-
koji odpočíva.

Neter Elena Benčaťová Ballová
Foto archív rodiny a Jozef Bedej

ROZHOVOR S RODÁKOM

„Na prospech nás, i tých, ktorí 
z nás budú žiť…“ 

Myslím, že je vhodné spomenúť na 
začiatok toto motto, ktorým si Pras-
lica pripomína svoje poslanie už ro-
ky. Rovnako, ako aj tie predošlé, aj 
tento rok pribudli do prasličiarskej 
„knihy zážitkov“ nové, dojímavé i zá-
bavné, skrátka nezabudnuteľné zá-
žitky. Pre mladších členov dokonca 
nové skúsenosti.

Letnú sezónu sme odštartovali 
nahrávkou pre Slovenský deň kro-
ja 2023. Tento rok sa niesla v duchu 
voľakedajšieho kosenia trávy, či hra-
bačiek sena a v duchu odovzdáva-
nia dožinkového venca spravodlivé-
mu gazdovi. V tento výnimočný deň 
sa trávnatý priestor na čejsi vinici 
premenil na lúku plnú sena a diov-
ky i mládenci, ženy i muži oblečení 
v pracovných krojoch, mali hneď ro-
botu na celý deň. Robota by im ne-
šla tak ľahko, keby si ju nespríjemnili 
spevom nádherných hrabačkových 
piesní. Veru, nie nadarmo sa v jednej 
známej piesni spieva: „…nechce sa 
mi robiť, kým si nezaspievam.“ Ko-
sy sa rozozvučali, spevy sa niesli po 
poli a nám bolo dobre. Tohtoročné 
nahrávanie pre Slovenský deň kroja 
bolo pre našich najmladších členov 
premiérové a myslím, že si ho rov-
nako, ako aj my ostatní, veľmi užili.

Praslica ani tento rok nezabudla 
na svojich slovenských bratov v Ru-
munsku, kde nás opäť srdečne pri-
vítali a kde sme im mohli ukázať na-
še kozárovské hrabačky a jarmok. 
Srdečnosť a pohostinnosť našich 

bratov je dôka-
zom toho, že nás 
vždy veľmi radi 
privítajú a dôvo-
dom toho, prečo 
sa tam radi vra-
ciame.

S podujatím 
Slovenský deň 
kroja súvisí aj 
reprezentatívna 
výstava v Prahe. 
Na tejto výstave 
zameranej na ší-
renie samotných 
tradícií, či hodnôt 
našich predkov 
sa zúčastnili aj niekoľkí reprezen-
tanti z našej folklórnej skupiny. Na 
jednej z fotografií bola naša členka, 
ktorá ukázala jednoduchý, no krásny 
pracovný kroj z Kozároviec. S hrdos-
ťou a dojatím sme si prezerali foto-
grafie, ktoré nám z Prahy poslali. Aké 
je len krásne a veľké naše slovenské 
bohatstvo…

V neposlednom rade musím spo-
menúť Medzinárodný folklórny fes-
tival v Myjave, najmä pre nás mlad-
ších členov nezabudnuteľný zážitok, 
keďže sme sa ho zúčastnili prvýkrát. 
Sila, súdržnosť, kopa talentov a hlav-
ne láska k umeniu a tradíciám na-
šich predkov, ohnivo sršala z toh-
to miesta a nám sa priam vrývala 
do sŕdc. S veľkou hrdosťou sme na 
myjavskom pódiu predviedli ukážku 
Pierkovej muziky a tradičného kozá-
rovského jarmoku. Po vystúpení na-
še pocity neistoty, trémy, či strachu, 

ba dokonca aj obáv z toho, že nám 
naše vystúpenie prekazí búrka, vy-
striedali pocity šťastia, úľavy a naj-
mä hrdosti. Hrdosti na nás samých, 
na našu zem, na ľudí, ktorí si stále 
ctia jej tradície. Okrem slovenských 
súborov a skupín sa festivalu zúčast-
nili aj zoskupenia z Nepálu, Južnej 
Kórei, Bosny a Hercegoviny, či naši 
bratia z Českej republiky. Všetkých 
nás na tomto mieste zhromaždila 
a držala tá istá myšlienka, rovnaký 
smer cesty, rovnaká sila. Sila tradícií 
našich predkov, sila ich lásky k nám, 
sila odhodlanosti zachovať všetko, 
čo nám zanechali. Spojil nás tiež ko-
zárovský trasený čardáš, ktorý zrazu 
roztancoval celý amfiteáter, taneč-
níkov, či obyčajných ľudí, ktorým 
náš tanec vyčaril úsmev a chuť sa ho 
naučiť. Keď sme tam všetci na konci 
stáli, na tom krásne plnom pódiu, či 
pod ním, keď mladé páry z Praslice 

FSk PRASLICA reprezentuje obec doma 
i v zahraničí

spúšťali vlajky na znak ukončenia 
krásnych dní festivalu, keď sa rozo-
zvučali hlasy piesňou Tá Myjavská 
veža…vtedy sa mnohým spievalo 
ťažko…ťažko preto, lebo neudrža-
li slzy. Bol to pre nás neopísateľný 
pocit.

Leto však ešte nekončí a my má-
me pred sebou ešte mnoho vystú-
pení. Po takomto časovo náročnej-
šom období sme si dopriali trocha 
oddychu na našej každoročnej „gu-
lášovej párty,“ kde sme sa zabavili, 
pospievali si, či si medzi sebou poz-
dieľali pocity z uplynulých týždňov.

Myslím si, že je viac než jasné a vý-
stižné naše motto spomínané na za-
čiatku. Rovnako ako i my žijeme, či 
sa žiť snažíme z tradícií a hodnôt na-
šich predkov, usilujme sa, aby z nich 
žili i naše deti.

Mária Kotorová
Foto archív FSk Praslica

V rumunskom Varzali

Na besede s veriacimi v našom kostole v roku 2012
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Posledný júnový deň priniesol 
už tradičný záver školského roka. 
O 8 h sa v kostole sv. Filipa a Jaku-
ba v Kozárovciach konala ďakovná 
svätá omša za žiakov a študentov. 
Po nej za prítomnosti žiakov, pe-
dagógov, rodičov, zamestnancov 
školy i pána starostu nasledova-
lo slávnostné ukončenie šk. roka 
2022/2023 pred budovou školy.

„Niečo sa končí, niečo sa začí-
na – taká je kniha života. Za kaž-
dou dopísanou kapitolou nasle-
duje ďalšia, ktorá príbeh dotvára. 
Dopredu ešte nevieme, či bude pre 

hlavného hrdinu pozitívna, alebo 
mu, naopak, prinesie ťažkosti. Za-
ručene však posúva dej vpred. Bola 
by som preto rada, keby sme dne-
šok nevnímali ako koniec, ale ako 
začiatok. Nie ako dvere, ktoré sa 
nám zatvárajú, ale ako dvere, kto-
ré sa nám práve odomkli a otvá-
rajú nám priestor a možnosť zažiť 
niečo nové,“ tak zneli úvodné slo-
vá príhovoru riaditeľky Mgr. Ivany 
Švolikovej, PhD. Vo svojom prího-
vore vyjadrila poďakovanie všet-
kým pedagogickým i nepedago-
gickým zamestnancom školy za 

ich prácu, tvo-
rivosť, energiu, 
ktorú neúnavne 
vkladali deň čo 
deň do svojich 
povinností.

S l á v n o s t n ú 
atmosféru zvý-
raznilo množ-
stvo ocenených 
žiakov za vedo-
mostné a špor-
tové súťaže, olympiády i zbery, kto-
rí si odniesli pekné diplomy a od-
meny. Neodmysliteľnou súčasťou 
bola aj rozlúčka deviatakov, ktorí 
brány školy opustili v tento deň po-
slednýkrát ako naši žiaci.

V mene všetkých prítomných sa 
pani riaditeľka obzvlášť poďakova-
la za zodpovednú a namáhavú prá-
cu trom významným ženám: pani 
učiteľke Márii Együdovej, pani Ale-
ne Šimovej a sestričke Tarzícii, kto-
ré týmto dňom ukončili dlhoročnú 

etapu svojho života a odchádzajú 
do zaslúženého dôchodku. Popriala 
im veľa zdravia, oddychu a pekných 
spomienok na roky prežité v našej 
základnej škole.

Potom sa už všetci žiaci spolu 
s triednymi učiteľmi rozpŕchli do 
tried, prevzali z ich rúk vysvedčenia 
a bežali v ústrety vysneným prázd-
ninám.

Prajeme vám dni plné oddychu 
a slnka, príjemné chvíle s rodinou, 
priateľmi a krásne leto.

Slávnostné ukončenie školského roka

Beseda s Ondrejom Krajčim
Riaditeľka našej školy Mgr. Ivana Švoliková, PhD. privítala 15. mar-

ca na besede nášho rodáka Ondreja Krajčiho, bývajúceho v neďa-
lekej obci Rybník, ale v spomienkach stále vracajúceho sa do rod-
nej dediny Kozárovce.
Pred niekoľkými rokmi na besede so žiakmi predstavil svoju prvú 

knihu pod názvom Ako to bolo voľakedy. V knihe podrobne opísal 
nielen zvyky našich predkov v období Fašiangov, Veľkej noci, Ad-
ventu, Vianoc, ale aj hry detí na lúkach okolo Čaradického poto-
ka. Tentokrát našim starším žiakom i pedagógom predstavil svoju 
ďalšiu knihu Kozárovce z našich dvorov a chotárov. Zaujímavými 
príbehmi zo života našich predkov žijúcich v jednotlivých častiach 
dediny Horný koniec – najstaršia časť, Dolný koniec, Brôdok, He-
liská, Trojičné námestie, k Vendelínkovi, Grunty zaujal všetkých 
prítomných. Spomínal aj smutnejšie obdobie druhej svetovej vojny 
v Kozárovciach i životné osudy židovských rodín žijúcich v dedine.
Besedu ukončil pekným citátom zo svojej knihy: „Možno si ešte 

niektorí spomeniete aj viac, len to, prosím, nezabudnite zapísať. Pa-
mäť je krátka. Ľahko zabúdame. Čo zabudneme, prepadne sa nám 
do nenávratna, ale čo je zapísané, ostáva v pamäti. Litera prežije 
nielen autora, ale aj tých, na ktorých spomíname.“

Naši chemici úspešní v okresnom kole
Chémia je vyučovací predmet, ktorý na základnej škole nebýva často 

obľúbený, najmä vo vyšších ročníkoch, kedy ťažké vzorce a chemické re-
akcie potrápia nejedného žiaka. Avšak na našej škole sú žiaci, ktorí ché-
miu obľubujú, dokonca sú ochotní učiť sa veci i nad rámec učiva ZŠ a tak 
sa zodpovedne pripraviť na chemickú olympiádu. Ide o žiakov 9. ročníka 
Miriam Beniakovú a Martina Šustáka, ktorí úspešne zvládli školské kolo 
a po pravidelnej a zodpovednej príprave v škole boli úspešnými rieši-
teľmi teoretickej a praktickej 
časti v okresnom kole v Levi-
ciach. Miriam sa umiestnila na 
5. mieste a postúpila na kraj-
ské kolo a Martin sa umiestnil 
na 9. mieste, čo v silnej konku-
rencii mestských škôl je vý-
borný výsledok. Našim žiakom 
srdečne blahoželáme a pevne 
veríme, že ich chémia neomrzí 
a budú sa jej naďalej venovať 
na strednej škole.

Slávik 
Slovenska
 Žiaci Tomáš Jókay z 2.A a 

Dominika Kotorová z 9.A sa 12. 
mája zúčastnili okresného ko-
la speváckej súťaže v ľudovom 
speve Slávik Slovenska. Domini-
ka si odniesla diplom za krásne 
3. miesto. Srdečne jej blahoželá-
me! Obom súťažiacim ďakujeme 
za reprezentáciu školy a želáme 
im veľa úspechov v ďalších roč-
níkoch súťaže.
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Tohtoročná škola v prírode sa konala 1.–5. mája vo Vysokých Tatrách 
pre žiakov 2.–5. ročníka. Dočasným domovom sa pre žiakov stal hotel 
Villa Siesta v Novom Smokovci.

Naša prvá zastávka bola v Tatranskej Lomnici. Lanovkou sme sa do-
stali až na Skalnaté pleso. Privítalo nás tam krásne slnečné počasie 
s kopou snehu. Neodolali sme guľovačke. Videli sme zapadnutú svištiu 
krajinku a tiež sme mohli sledovať lanovku na Lomnický štít. Niektorí 
z nás navštívili aj chatu pod Skalnatým plesom. Popoludní sme navští-
vili múzeum TANAP-u, kde sme si mohli prezrieť stálu expozíciu a zaují-
mavosti z tatranskej prírody. Po návšteve múzea naše kroky smerovali 
do hotela Villa Siesta, kde sme sa ubytovali, navečerali a ešte si išli za-
športovať na ihrisko.

Druhý deň sme sa vybrali na turistiku. Zo Starého Smokovca sme sa 
pozemnou lanovkou vyviezli na Hrebienok, kde sme sa rozdelili na dve 
skupiny. Prvá – zdatnejšia skupina spolu s vdp. farárom A. Filinom, p. uč. 
Z. Šebovou a B. Sedlákovou smerovala na Zamkovského chatu a druhá 
skupina s p. uč. M. Hlavovou a p. vych. S. Farkašovou navštívila Bílikovu 
chatu, vodopády Studeného potoka a Rainerovu útulňu. Tu sme zažili, 
ako sa počasie v Tatrách môže rýchlo zmeniť. No my sme boli priprave-
ní ako správni turisti. Využili sme pršiplášte a dobré boli aj teplé čiap-
ky, šále či rukavice.

Tretí deň sme mohli bližšie spoznať prácu záchranárov horskej služ-
by, ktorých sme navštívili v stredisku v Starom Smokovci. Popoludní 
sme aj s našou p. riaditeľkou I. Švolikovou navštívili Tricklandiu – galé-
riu trick-artu a optických ilúzií, kde nechýbalo zrkadlové bludisko. Naše 
kroky ďalej viedli do Švajčiarskeho domu, kde sme mali možnosť vidieť 
a vypočuť si zaujímavosti o horských nosičoch. Na fotografiách nechý-
bal ani náš rodák Lukáš Švolík, ktorý je tiež jedným z horských nosičov, 
dobrovoľný záchranár horskej služby, ktorý bol na tradičných pretekoch 
Sherpa Rallye 2022 na trase z Hrebienka na Téryho chatu najlepší, a to 
s časom 1:36:25 hod.

Štvrtková turistika nás najprv zo železničnej stanice zaviedla na 
Popradské pleso. Aby nám cesta lepšie ubiehala, plnili sme počas 
nej úlohy od tatranských škriatkov – Tatrankov, ktorí nás sprevá-
dzali počas celého pobytu. Z Popradského plesa naše kroky viedli 
na Štrbské pleso, odkiaľ sme sa do hotela dopravili tatranským vlá-
čikom. Chvíľu sme si oddýchli, navečerali sa a potom sme sa spoloč-
ne zabávali na diskotéke.

Aby sme poriadne využili posledné chvíle v našich veľhorách, v pia-
tok dopoludnia sme sa vybrali do Belianskej jaskyne, odkiaľ po vý-
bornom obede už naše kroky smerovali do Kozároviec.

V škole v prírode vo Vysokých Tatrách sme mohli prežiť krásne dni, 
navštíviť veľa zaujímavých miest a priniesť si plný kufor nezabudnu-
teľných zážitkov.

Poďakovanie za to, že sme mohli toho toľko vidieť a zažiť patrí p. 
zástupkyni Z. Šebovej, ktorá bola hlavnou organizátorkou a tiež p. 

uč. B. Sedlákovej, M. Hlavovej, p. vych. S. Farkašovej, vdp. farárovi 
A. Filinovi, p riaditeľke I. Švolikovej. L. Švolíkovi patrí poďakovanie 
za to, že nám zabezpečil možnosť navštíviť stredisko Horskej služby 
a Švajčiarsky dom – múzeum nosičov.

Poďakovanie patrí aj všetkým, ktorí nám pomohli pre deti zabez-
pečiť drobné darčeky: firma SB Press – M. Nemčeková (šiltovky), 
Z. Vavricová,. L. Šimegová, A. Závalcová.

Diecézne kolo Biblickej olympiády
V Nitre sa 26. apríla konalo diecézne (krajské) kolo XXI. ročníka Biblic-

kej olympiády. Víťazi dekanátnych kôl základných a stredných škôl sa 
stretli, aby si porovnali svoje vedomosti a zahrali scénku z daných kníh 
Svätého písma.

Našu školu re-
prezentovali žiač-
ky:Miriam Benia-
ková (9.A), Viktó-
ria Beniaková (6.A)
‚Zuzana Krajčiová 
(6.A).Obsadili krás-
ne 2. miesto, k čo-
mu im srdečne bla-
hoželáme.

PLAMEŇ 2023 – jarná časť
V jedno zamračené sobotné ráno 13. mája privítali organizátori účast-

níkov detskej hasičskej súťaže Plameň na školskom ihrisku v Rybníku, 
kde sa konala tzv. jarná časť súťaže, ktorá pozostávala z 3 súťažných 
disciplín: štafetový beh na 400m s prekážkami, požiarny útok s prekáž-
kami (CTIF) a preteky jednotlivcov.

Našu školu oddane a úspešne reprezentovali: Jakub Kováč (2.A)‚Ma-
túš Kotora a Andrej Majer (3.A), Lucia Kabinová (6.A), Andrej Kabina 
a Matej Matejov (7.A), Daniel Kupča, Matej Švolík, Dávid Šimkovič a To-
biáš Fabian (8.A).

Vzhľadom k to-
mu, že sme ne-
stihli trénovať 
tak intenzívne 
ako predošlé ro-
ky, išli sme na sú-
ťaž s veľkou po-
korou a riadili sa 
heslom,‚Ak prá‑
ca nie je pretka‑
ná láskou, je zby‑
točná!“ Pomohlo, 
a tak sme si vybo-
jovali 1. miesto. 
V preteku jednotlivcov to tiež nemohlo inak dopadnúť a 1. miesto zís-
kala naša šikovná Lucka Kabinová.

V tento deň sme vyhodnotili aj výtvarnú súťaž Hasič- pretekár, z kto-
rej sme si domov odniesli opäť krásne miesta.

II. kategória – I. stupeň základných škôl: 1. miesto – Viktória Vreštia-
ková a 2. miesto – Veronika Ižoldová (2.A).

III. kategória – II. stupeň základných škôl: 2. miesto – Mário Rafael, 
3. miesto – Karol Rafael (6.C)

Táto jarná časť súťaže bola pre naše družstvo niečím iná ako minulé. 
V tento pre nás šťastný a krásny deň spolu s nami oslávil náš nádejný 
malý hasič Jakubko Kováč svoje 8. narodeniny. Veliteľ súťaže Juraj Ďur-
ček a vedúci odboru krízového riadenia Ing. Branislav Štefanický, PhD. 
mu osobne na začiatku súťaže pogratulovali a odovzdali malý darček 
na pamiatku. Srdečne gratulujeme všetkým šikovným deťom a sme na 
nich právom pyšní.

Škola v prírode – Vysoké Tatry
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Detská liga malého futbalu
Naša škola v spolupráci s FK TJ Lokomotíva Kozárovce zorganizova-

la 21. apríla na našom futbalovom ihrisku 3. kolo v detskej lige malého 
futbalu, pričom sa hralo na umelej tráve systémom 4 + 1 na hádzanár-
ske brány. Prvý zápas naši futbalisti zvládli veľmi dobre a súperovi zo ZŠ 
Andreja Kmeťa Levice nedali žiadnu šancu, keď ho porazili 3 : 0. Góly dali 
Viktor Majer 2 a Tobiáš Fabian 1. V ďalšom zápase sme nastúpili proti sú-
perovi zo ZŠ Saratovská 85 Levice, ktorý bol v tabuľke pred nami a mal 
pred zápasom o 4 body viac. Hrali sme takmer až 2 hodiny po našom 
prvom zápase a chvíľu nám trvalo, kým sme sa prebrali. Napriek tomu 
sme mali prevahu, ale chalani nepremenili čisté gólové šance. V závere 
zápasu sa nám to mohlo vypomstiť a z protiútoku sme takmer dostali 
gól, ale Matej Švolík nás v bráne podržal a zápas skončil bez gólov 0 : 0.

Reprezentovali nás :Viktor Majer, Martin Hlavatý, Martin Šusták – 9. 
ročník, Tobiáš Fabián, Matej Švolík – 8. ročník, Pavol Švec, Adrián Ka-
bát, Martin Vreštiak, Matias Tomo – 7. Ročník a Milan Rafael – 6. ročník.

Okresné kolo v gymnastickom štvorboji

Okresné kolo gymnastického štvorboja sa konalo 30. marca v Kozá-
rovciach. Našu školu reprezentovali v 1. kategórii chlapci - Šimon Kúkel 
(4.A), Sebastián Závalec (3.A), Ján Sebastián Vavrica (2.A), Michal Šimeg 
(2.A), Tomáš Jókay (2.A).

Dievčatá- Veronika Ižoldová, Viktória Vreštiaková, Denisa Viktória 
Slušná, Adela Lintnerová, Natália Drgoňová, Stela Kúkelová (všetky 2.A).

Chlapcom sa podarilo umiestniť na veľmi peknom 2. mieste a dievča-
tá si vybojovali 1. miesto a zároveň aj postup do krajského kola. Gratu-
lujeme našim súťažiacim a ďakujeme za úspešnú reprezentáciu školy.

Medzinárodný deň detí je sviatok detí, ktorý sa oslavuje v mnohých 
krajinách sveta každoročne 1. júna. Na Slovensku sa oslavuje od roku 
1952. Tak ako na iných školách, aj vedenie našej školy pripravilo pre žia-
kov ku Dňu detí prekvapenie – turistiku a aktivity spojené s opekačkou 
na Inovci.Pamätalo sa však aj na tých, ktorí si mysleli, že to nezvládnu. 
Pre nich boli pripravené športovo -pracovné aktivity v škole.

Žiaci, ktorí zostali v škole, boli po príchode rozdelení do piatich druž-
stiev a od rána plnili rôzne úlohy. Kreslili na asfalt, súťažili v štyroch rôz-
nych disciplínach, povzbudzovali sa navzájom. Ani žiaci v školskej ku-
chynke nezaháľali. Spolu s pani učiteľkami piekli muffiny a palacinky. 
Vďaka projektu Cloetta pod názvom Vzdelávaním za poznávaním nového 
si nielenže osvojujú schopnosti a zručnosti v oblasti hygieny pri prípra-
ve jedla, ale učia sa aj pripravovať jednoduché, lacné a chutné pokrmy. 

Tejto úlohy sa zhostili na výbornú. Úsmevy na tvári a obyčajné ďakujem 
z úst detí pani učiteľkám boli tou najkrajšou odmenou.

Žiakov 1. -3. ročníka ráno čakal pred školou autobus, ktorý ich zavie-
zol na Drozdovo a odtiaľ pokračovali pešo na Veľký Inovec. Nasledova-
li ich aj žiaci 4. - 8. ročníka, ktorí cestovali na Novú Baňu vlakom. Tiež 
ich autobus vyviezol na Drozdovo a podobne aj oni pokračovali pešo 
na Veľký Inovec. Cieľom turistiky bola chata na Veľkom Inovci. Cestou 
sme sa zastavili na vrchole Veľkého Inovca, ktorý je najvyšším vrchom 
celého pohoria Pohronský Inovec. Tu sme sa spoločne odfotili a pokra-
čovali ďalej ku chate. Tam nás už čakal pán chatár so psíkom, ktorý nám 
poskytol možnosť občerstviť sa a opekať si vo vonkajšom kozube špe-
káčiky, slaninku, chlebík či marshmallow.

Z lúky pred chatou bol krásny výhľad na Pohronskú pahorkatinu a Po-
dunajskú nížinu. Tu sme si všetci posedeli, porozprávali, zahrali sa a ob-
čerstvili. Počasie nám prialo a nám sa nechcelo odtiaľ odísť. Strávili sme 
tam krásne spoločné chvíle. Unavení, no plní zážitkov sme sa vrátili au-
tobusmi domov. Ďakujeme za naozaj pekný Deň detí!

NETRADIČNÝ MDDNETRADIČNÝ MDD
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Tak ako na jar ožíva príroda, i v na-
šej škôlke sa s príchodom jari roz-
behlo množstvo aktivít, ktoré obo-
hatili a spestrili deťom ich dopolud-
nia. Hneď v úvode sme spolu s deťmi 
oslávili sviatky jari, ku ktorým sa via-
že množstvo tradícii, ktoré sa snaží-
me zachovávať a oboznamovať s ni-
mi deti. Spoločne sme vyniesli Mo-
renu, ktorá symbolizovala odchod 
zimy. V utorok 4.apríla sme si prí-
chod Veľkej noci pripomenuli sprie-
vodom cez dedinu s vetvičkami zele-
nej vŕby, ktoré dievčatá ozdobili fa-
rebnými mašľami a spevom Kvetná 
nedeľa sme sa vybrali po obci. Po-
priali príjemné veľkonočné sviatky, 
každého obdarovali veľkonočným 
pozdravom. Odmenou pre nás bolo 
milé privítanie, deti sa potešili každej 
sladkej dobrote, ktorou ich odmenili.

V jarných mesiacoch sme si pri-
pomenuli aj množstvo významných 
medzinárodných dní. S deťmi sme 
sa 21.marca pridali k tohtoročnej 
ponožkovej výzve, ktorá je určená 
ľuďom s Downovým syndrómom 
a naučili sme sa, že práve inakosť 
a rozmanitosť robí svet krásnym. 
Pri príležitosti Dňa lesov sme prežili 
krásne dopoludnie v areáli MŠ, kde 
si pre nás zaujímavé aktivity pripra-
vili lesníci z Lesov SR, štátny pod-
nik Levice. Prijali pozvanie medzi 
nás a okrem aktivít nás obohatili 
o množstvo zaujímavých informá-
cií. Ďalším významným dňom bol 
Deň vody. S deťmi sme sa rozprávali 
o kolobehu vody, o jej význame a vy-
užití a o nebezpečenstve plytvania 
pitnou vodou. Nevynechali sme ani 
Deň narcisov. Deti pomohli vyzbie-
rať financie pre ľudí, ktorí bojujú so 
zákernou chorobou. Oslávili sme aj 
Deň Zeme rôznymi aktivitami. Ráno 
sme si upiekli chutné cookies na-
šej Zemegule a postupne sme plni-
li rôzne úlohy, či sadili kvietky. Me-
dzinárodný deň detskej knihy sme 
si pripomenuli 2.apríla. Tento deň 
bol stanovený na počesť narodenia 
dánskeho rozprávkara H.Ch. Ander-
sena. Cieľom je podnietiť lásku detí 
ku knihám, k čítaniu, materinskému 
jazyku, aby sa kniha stala ich kaž-
dodennou súčasťou života. Jedno 
marcové dopoludnie nám v škôlke 
spríjemnila Simsalala svojimi vese-
lými pesničkami.

Žiaci prvého ročníka 29. marca 
spolu s pani učiteľkami Mgr. Viktó-
riou Juríkovou a Mgr. Beátou Sedlá-
kovou privítali budúcich prvákov. 

Naši predškoláci mali možnosť vy-
skúšať si, aké to je byť veľkým prvá-
kom. Pani učiteľky na záver tejto ho-
diny s radosťou prehlásili, že sa na 
nich tešia aj 5. apríla na zápise do 
1.ročníka.

Tento rok deti z MŠ prispeli aj 
k programu pri stavaní mája, kde 
spevom ľudových piesní a tancom 
potešili divákov. Následne stuhami 
ozdobili máj, ktorý celý mesiac zdo-
bil naše námestie. Škôlku navštívili 
aj členky z Útulku OZ Šťastný domov 
so svojimi štvornohými kamarát-
mi. Deťom porozprávali o tom, ako 
sa správne starať o psíkov a hlavne 
ich naučili, že zvieratká nie sú hrač-
ky, ale živé bytosti, o ktoré sa treba 
s láskou starať.

Hasiči na celom Slovensku si pra-
videlne pripomínajú sviatok Svätého 
Floriána- patróna hasičov. Tento deň 
sme si v našej škôlke pripomenuli 
5. mája. Deti mali pripravené špor-
tové aktivity, ktoré všetci s úsmevom 
zvládli. Najväčším zážitkom pre nich 
bola návšteva členov nášho DHZ, 
Petra Majera ml. a Tomáša Nováče-
ka, ktorí si pre deti pripravili ukážku 
hasičskej techniky a vybavenia a vy-
skúšali si aj naozajstné „hasenie“. 
Ďakujeme im týmto za ich ochotu 
a spoluprácu.

Aktivitu Pohybom k zdraviu sme 
pre deti pripravili 10. mája.Cieľom 
tohto dňa bolo zvýšenie povedomia 
o zdravom životnom štýle založené-
ho na dostatku primeraného pohy-
bu. Spoločne sme sa rozcvičili na 
hudbu, pokračovali sme behom cez 
prekážky, člnkovým behom a dopo-
ludnie sme ukončili „detským mara-
tónom“ okolo budovy školy. Zapojil 
sa aj pán starosta Ing. Bystrík Ižold, 
ktorý maratón odštartoval a na zá-
ver všetkých odmenil diplomom 
a medailou.

Deň mlieka, sme si pripomenuli 
16. mája rôznymi zaujímavými ak-
tivitami. V tento deň naše deti po-
tešili aj mliečne výrobky, ktoré nám 
darovali Levické mliekarne a. s. a to-
uto cestou im za tento darček chce-
me poďakovať. Naši predškoláci sa 
zúčastnili aj logickej olympiády pre 
najmenších, kde okúsili svet logiky, 
abstraktného myslenia, hľadania 
súvislostí a precvičovania jemnej 
motoriky. Boli pri riešení úloh mi-
moriadne úspešní a zvládli ich hra-
vo. Každý si odniesol domov certi-
fikát, pretože všetci sú víťazi. Škôl-
károv navštívil aj ujo včelár, ktorý 

Ako sme sa mali v škôlke?
deťom pútavo a podrobne vyroz-
prával všetko o včielkach, ich živo-
te, produktoch, ktoré mohli deti aj 
ochutnať, a kto si trúfol, mohol si aj 
„zavčelárčiť“. A veru, že záujemcov 
bolo neúrekom.

Začiatok júna sa niesol v duchu 
osláv Dňa detí, Dňa otcov a Dňa ro-
diny. Deti sa predviedli svojim vy-
stúpením v kultúrnom dome. Každá 
trieda si pripravila pre hostí krásne 
tančeky, piesne, či básne.

A to už čakal na deti ich veľký svia-
tok, ktorému sme v škôlke venovali 
hneď niekoľko dní, čím sme odštar-
tovali Týždeň detskej radosti, kto-
rý bol venovaný našim deťom k ich 
sviatku MDD. V pondelok zvládli dlh-
šiu prechádzku na Poľnohospodár-
ske družstvo v Kozárovciach. O všet-
kom nám zaujímavo porozprával 
a previedol nás celým areálom Milan 
Szabó, hlavný zootechnik. Pripravi-
li nám bohaté občerstvenie (mlieko 
a syry) a najviac sa deťom páčili ma-
lé teliatka. Hlavne to najmenšie, kto-
ré sa narodilo len hodinu pred našim 
príchodom. Deti hneď dostali dôle-
žitú úlohu, vymyslieť teliatku meno. 
Zhodli sa na mene Lienka, ktorá je 
symbolom našej škôlky.

Ďalšie dopoludnie prežili deti 
športovo v okolí MŠ. V „Labkovej 
akadémii“ zvládali pripravené ak-
tivity a vyriešili logickú úlohu. Pre-
kvapením bola návšteva pána Petra 
Betáka so svojim štvornohým ka-
marátom Cyrilom, aby deťom pred-
viedli ukážky výcviku a poslušnosti 
psíka. V stredu na deti čakali vodné 
aktivity a hry s megabublifukom. Vo 
štvrtok ich čakalo najväčšie prekva-
penie, navštívili ich maskoti z ob-
ľúbenej rozprávky Labková patro-
la- Skye a Marschall. Týždeň detskej 
radosti sme ukončili v piatok, hľada-
ním Kozárovského pokladu. Na zá-
klade indícií sa dostávali na rôzne 

miesta v obci, kde plnili úlohy, aby sa 
dostali k truhlici s pokladom, ktorú 
sa im podarilo otvoriť po rozlúštení 
tajného kódu.

K začiatku leta už neodmysliteľ-
ne patrí Kozárovský jarmok, ktorý 
sa konal 17. júna. Aj tento rok naše 
deti spestrili jeho program svojimi 
tanečnými vystúpeniami, za ktoré 
sa vyslúžili veľký potlesk a sladkú 
odmenu od Obecného úradu. Na 
konci júna mali možnosť navštíviť 
škôlku aj novoprihlásené detičky 
s rodičmi, pre ktoré sa otvoria brány 
MŠ v budúcom školskom roku. Mali 
možnosť oboznámiť sa s priestormi 
a hračkami, ktoré tu na nich budú 
čakať, vyskúšať si niekoľko aktivít, 
ktoré si pre nich pani učiteľky na-
chystali a odchádzali s malým dar-
čekom na pamiatku.

Posledný školský deň si všetky 
deti osladili sladkou zmrzlinou, kde 
sme sa všetci spoločne vybrali. Po-
poludnie už patrilo našim predško-
lákom, ktorí sa v tento deň lúčili so 
svojou škôlkou, pani učiteľkami, te-
tami kuchárkami, pani upratovačka-
mi, ujami školníkmi a svojimi kama-
rátmi zo škôlky, keďže od septembra 
ich už čaká „veľká škola“. So škôlkou 

sa rozlúčilo 24 predškolákov, ktorí si 
pripravili so svojimi pani učiteľkami 
krásny program s pesničkami, tan-
cami a básničkami. Nechýbala ani 
torta, hudba a krásna výzdoba na 
školskom dvore, ktoré im prichys-
tali ich rodičia. V mene celej MŠ im 
prajeme úspešný štart do ich novej 
etapy v živote, aby sa mi v škole da-
rilo čo najlepšie a chodili do nej ta-
ké šťastné a spokojné, ako chodili 
aj do škôlky.

V mene všetkých zamestnancov 
MŠ vám všetkým prejeme krásne 
prežitie prázdnin, voľných dní pl-
ných zážitkov, radosti a oddychu.

Michaela Lintnerová
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V Kozárovciach sa 25. marca 1933 

slávili primície dp. Štefana Hudeca. 
Slávnosť sa začala o 9 h. Popoludní 
o 17 h usporiadala miestna mládež 
na počesť novokňaza akadémiu s di-
vadlom. Druhú sv. omšu bude pri-
miciant slúžiť 26. marca vo Sv. Be-
ňadiku, kde tiež bude udeľovať no-
vokňazské požehnanie.

Nevšednou udalosťou v dedine 
bývajú primície. Saleziáni z Beňa-
diku, či beneficiati filiálky z Kozáro-
viec sa chystajú všestranne. Na ich 
popud občania skladajú svoje groše 
k zakúpeniu nového omšového rú-
cha, v ktorom primiciant prvýkrát 
bude slúžiť omšu svätú. Organis-
ta a učiteľ Belo Fajta nacvičuje žen-
ský zbor. Dievky vijú vence. Mládež 
čačinou vyzdobuje kultúrny dom. 
Príbuzní sa chystajú k hostine atď.

Kňazstvo so sprievodom a hud-
bou tiahlo do rodičovského domu 
novokňaza, kde ho jeho ujec, Mi-
chal Valach, farár zo Zohora, priví-
tal a vyzval ho aby nastúpil cestu 
k oltáru Pána poďakujúc sa rodičom 
za výchovu. Potom ho obliekli do 
omšového rúcha a primiciant pri-
jal rodičovské požehnanie. Nato sa 
sprievod vrátil do kostola. Kňazi s 22 
družičkami boli obkľúčený vencom, 
ktorý niesli Kongreganistky. V kosto-
le bolo nespočetne veľa ľudí. Mnohí 
prišli z Rybníka, Tlmáč, Sv. Beňadika 
atď. O pol desiatej sa začala slávnos-
tná sv. omša. Rukovodičom primici-
anta bol spomenutý zohorský farár. 
Po evanjeliu mal veľmi peknú kázeň 
Janko Hudec, kaplán čeklýsky (tera‑
jšie Bernolákovo pozn. MK), rodák zo 
Starého Tekova. Po sv. omši udeľoval 
primiciant veriacim novokňazské 
požehnanie do pol jednej poobe-
de. Nasledoval obed u rodičov pri-
micianta, kde odznelo viac zdravíc. 
Popoludní o 15h boli litánie. O 17h 
bola v kultúrnom dome akadémia. 
Kultúrna sieň bola nabitá obecen-
stvom. Na akedémii bol prítomný 
aj pán Jozef Ozábal, školský inšpek-
tor zo Zlatých Moraviec a mnoho 
kňazov z okolitých obcí.

Štefan Hudec sa narodil 8.augusta 
1905 v Kozárovciach. Ľudovú školu 
vychodil v Kozárovciach. Štyri triedy 
štátneho reálneho gymnázia v Levi-
ciach, piatu triedu ako trnavský kle-
rik v Nitre, šiestu triedu ako klerik 
v Trnave. Po skončení šiestej triedy 
gymnázia zo zdravotných dôvodov 
zo seminára vystúpil. Prišiel domov 

a dochádzal vlakom do Zlatých Mo-
raviec, kde skončil 7. a 8.triedu a 12.
júna 1925 zmaturoval. Za tieto dva 
roky viedol ako predseda Omladinu 
v Kozárovciach. Po maturite sa dal 
zapísať na právnickú fakultu Uni-
verzity Komenského v Bratislave, 
súčasne bol výpomocným úradní-
kom na tunajšom notárskom úrade 
až do 31.mája 1926. Od 1.júna 1926 
bol úradníkom na hlavnom colnom 
úrade v Bratislave až do 31.augusta 
1928. Za jeho tamojšieho pobytu bol 
generálnym tajomníkom spolku Slo-
vákov štátnych a verejných zamest-

nancov v Bratislave. Od 1.septembra 
1928 až do 19.marca 1933 študo-
val v kňazskom seminári sv. Cyrila 
a Metoda v Trnave. Dňa 19.marca 
1933 bol vysvätený za kňaza bisku-
pom Dr. Pavlom Jantauschom, ad-
ministrátorom trnavskej diecézy. Po-
čas bohosloveckých štúdií v Trnave 
bol v 2.ročníku zvolený za tajomníka 
Oswaldovho literárneho krúžku slo-
benských bohoslovcov. Túto funkciu 
zastával jeden a pol roka. V 3.roční-
ku sa vzdal tejto funkcie pre zamest-
nanosť zbieraním dejín slovenských 
literárnych škôl bohosloveckých od 

prevratu, no v 3.ročníku bol vyme-
novaný za duktora a túto funkciu 
zastával aj vo 4.ročníku. V 5.ročníku 
už bol hlavným duktorom. V 5.roč-
níku bol znovu zvolený za predsedu 
Oswaldovho literárneho krúžku. Po 
vysviacke bol disponovaný za kap-
lána do Holiča.

Direktórium Ústavu Saleziánov vo 
Sv. Beňadiku povolalo aj v tomto ro-
ku mnohé školy na Detský deň, kto-
rý sa konal 3.júna 1933. Prihlásila sa 
aj naša škola. Žiactvo zhromaždené 
ráno o 7h na školskom dvore odiš-
lo v sprievode svojich učiteľov. Na 

Psiaroch sa k nám pripojili Tlmača-
nia. Pod Beňadickou skalou sme sa 
stretli so zvláštnym vlakom s deťmi 
z levického okresu. Deti si navzájom 
kývali. Pred kostolom na farskom 
dvore bol zraz všetkých výletníkov. 
Po príchode pápežského protonotá-
ra, Karola Nečesáleka z Trnavy, ktorý 
v sprievode mnohých miništrantov 
a kňazov išiel do kostola, vošlo aj 
žiactvo. Počas tichej sv. omše boho-
slovci a žiaci Ústavu Saleziánov spie-
vali štvorhlasné piesne. Potom mal 
Andrej Kalmanček, dekan z Hliníka, 
kázeň v ktorej nabádal deti k posluš-

nosti, pracovitosti a pobožnosti. Dá-
val im za vzor malého Ježiška.

Po bohoslužbách bola pred kos-
tolom akadémia. Direktor Ústavu 
Saleziánov, Ján Hlúbik, privítal prí-
tomných učiteľov, žiakov a hosťov. 
Po zaspievaní štátnej hymny mali 
žiaci výstupy. Po akadémii boli te-
locvičné hry, výstupy a tanec. Pri 
tomto cvičení hrala dychová hudba 
z Čajkova. O 12h bol spoločný obed 
učiteľov v divadelnej sieni, kde boli 
prítomní 80 učitelia. Počas obeda 
chovanci Ústavu Saleziánov zabavili 
hosťov krásnymi štvorhlasnými pies-
ňami. Deti v blízkom lese a na dvo-
re si medzitým zjedli čo si priniesli. 
Popoludní sa opäť konali telocvičné 
hry. Zabíjanie hrncov, preteky v je-
dení lekvárového koláča, jedenie 
lekvárovou lyžicou, hra na stoličky, 
závody vo vreciach a iné. Deti zaba-
vilo tiež vystúpenie ťavy a medveďa. 
O 16h sa program skončil a žiaci sa 
vrátili v sprievode svojich učiteľov 
domov. Na detskom dni bolo zastú-
pené 36 škôl a 2200 žiakov.

V deň školských osláv Pribinových 
v Nitre 19.júna 1933, za účasti 11000 
žiakov, pripojila sa aj naša škola svo-
jou skromnou oslavou doma na 
školskom dvore o 10h predpolud-
ním. Rádiovým prístrojom správcu 
školy sme boli spojení s oslavou detí 
zhromaždených v Nitre. Zaznela zo 
4000 hrdiel školských detí „Nitra mi-
lá, Nitra“. Nasledovala reč ministra 
školstva Dr. Ivana Dérera. Počas tej-
to prišli žiaci maďarskej národnosti 
z Nového Tekova so svojim správ-
com školy V. Ondrejkom, ktorých 
tunajší správca srdečne privítal a tl-
močil im tiež odkaz ministra škol-
stva. U nás mal prednášku o vlád-
nutí kniežaťa Pribinu a o dejinách 
prvého kresťanského kostola v Nit-
re Belo Fajta.

Zakončenie školského roku sa ko-
nalo 27.júna 1933 uctením si štátnej 
vlajky, spomienkou na bitku u Zbo-
rova a 28.júna spoločnou účasťou na 
bohoslužbách a zaspievaní chorálu 
vďakyvzdania Teba Boha chválime. 
Vysvedčenie na odchod obdržalo 
11žiakov a priepustné vysvedčenie 
8 žiakov. Koncom júna bol urobený 
zápis žiakov pre šk. rok 1933/1934, 
spolu bolo prihlásených 328 žiakov. 
Následkom veľkého počtu žiakov 
v V. triede nastala potreba zriade-
nia novej triedy.

Spracoval Miroslav Kopál

Fotené na konci školského roka 1932‑1933. VI. trieda (6.,7. a 8.ročník), tried‑
ny učiteľ Belo Fajta. Horný rad zľava: Mária Pivarčivá, Irena Švoliková r.Ko‑
váčová, Helena Šmatlíková r.Mrázová, Alžbeta Betinová r.Švoliková, Mária 
Smrťková, Barbora Rudzanová r.Pustaiová, Terézia Vasarábová r.Závodská, 
Júlia Majerová, Barbora Blašková r.Šmirinová, Petronela Kotorová, nezná‑
ma. Druhý rad zhora, zľava: Alžbeta Holečková r.Kotorová, Mária Krajčiová 
r.Bučková, Barbora Schwarcová r.Ďurovičová, Karolína Hofferiková r.Mrá‑
zová, Katarína Galášiová r.Smrťková, Mária Zajánošová r.Šimová, Františ‑
ka Valentíniová r.Krajčiová, Barbora Straková, Anna Švoliková r.Mrázová, 
Barbora Červenáková r.Šimová. Tretí rad zhora, zľava: Veronika Vajdová, 
Júlia Ivaničová, Helena Mrázová r.Holečková, Valéria Hudecová r.Šmatlíko‑
vá, Ilona Záhorecová r.Šmirinová, Vojtech Fajta, Agneša Benčatová, Mária 
Betinová r.Kotorová, Jolana Mrázová r.Hlavová, Terézia Mrázová, nezná‑
ma. Spodný rad chlapcov, zľava: Imrich Švolik, Jozef Vajda, Mikuláš Majer, 
František Betin, František Ďurovič, Štefan Šamo, Štefan Mráz, Jozef Gáfrik, 
Anton Majer, Jozef Vajda /:gremenár:/, Viktor Červenák, František Ďurovič 
/:kúkelov:/, František Hlava, Kalman Mráz, Štefan Šusták, neznámy.

Rok 1933
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striedky na materiál sa pokúsime 
získať dobrovoľnou zbierkou. A tak 
po jarnej úprave informačnej tabu-
le, kaplnky a jej okolia, k sviatku 
Sv. Urbana našimi vinohradníkmi, 
sme sa pustili do organizovania 
ďalšej akcie.

Formou informačných letákov, 
telefonicky, ale aj osobným kon-
taktom sme sa snažili osloviť čo 
najviac vlastníkov vinohradov, vi-

„Viničiari“ na Pustej Hore opäť brigádovali
ničných domčekov a ostatných po-
zemkov, ktorí pravidelne využívajú 
túto cestu. Zbierka a snaha opraviť 
cestu sa stretla tak ako vlani, aj ten-
to rok, len s pozitívnym ohlasom 
a vysoko prekročila naše očakáva-
nia, o čom svedčí aj fakt, že sa do 
nej ochotne zapojilo až 39 dobro-
voľných prispievateľov. Záujem nás 
potešil, Bolo vidieť, že stav cesty 
naozaj nie je nikomu ľahostajný.

Popri zbierke sme zároveň pri-
spievateľov informovali aj o pri-
pravovanej brigáde s cieľom zís-
kať potrebný počet brigádnikov. 
Nakoniec sa nám podarilo dať do-
kopy skupinu 11 dobrovoľníkov, 
v ktorej boli zastúpené všetky ve-
kové kategórie a teda sa vhodne 
skombinovala fyzická sila a kondí-
cia mladých  so skúsenosťami a od-
bornými znalosťami skúsenejších 
brigádnikov. 

1. 7. 2023 v ranných hodinách 
sme sa stretli pri kaplnke Sv. Ur-
bana a aj s výpomocou bezplatne 
zapožičanej techniky, ako aj po-

eRko je hnutie kresťanských spo-
ločenstiev detí na Slovensku. Za 
sebou má už bohatú históriu a je-
ho vznik datujeme od roku 1990. 
Názov eRko je skratka pre slovo ra-
dosť, ktorá je príznačným faktorom 
hnutia. Samotné motto eRka znie: 
„Radostnou cestou svedectva viery 
kráčame spolu malí i veľkí“. Cieľom 
je pomáhať pri výchove a neformál-
nom vzdelávaní detí a mladých ľudí 
na zrelé kresťanské osobnosti po-
dieľajúce sa na rozvoji spoločnosti, 
v ktorej žijú. Činnosť eRka spočíva 
v pravidelných detských stretkách, 
ktoré organizujú vyškolení dobro-
voľníci- animátori. eRko sa stará 
o vyškolenie svojich dobrovoľníkov 
pomocou rôznych kurzov, z toho 
spomeniem kurz Začíname, Zák-
ladný kurz alebo kurz o Táboroch. 
Počas roka eRko tvorí mnoho pod-
netných projektov, ako je napríklad 
MINIdigi so zameraním na minima-
lizáciu digitálneho sveta.

Najznámejším projektom je však 
Dobrá novina - zbierka na podpo-
ru rozvojových krajín v Afrike, kto-
rá prebieha vo vianočnom období 
a realizuje sa koledovaním. Vyvr-
cholením celoročnej činnosti s deť-

mi sú letné tábory, ktoré sa organi-
zujú po celom Slovensku. V našom 
regióne - oblastnom centre Levice 
a okolie - sme sa aj tento rok vyda-
li na táborové dobrodružstvo do 
chaty Lodiar neďaleko jazera Po-
čúvadlo.

Náš tábor sa konal 9. - 14. júla. 
Hneď v prvý deň sme 
všetci spoločne vzliet-
li na „Cestu okolo sve-
ta za 6 dní“, tak znela 
naša tohtoročná té-
ma. Privítal nás SBS-
kár letiska (ktorý nás 
všetkých skontroloval 
a rozdal nám letenky 
a pasy) letušky, ale aj 
sám pilot - kapitán lie-
tadla. Každý deň sme 
pristáli na inom svetadiele, kde sme 
pomocou plnenia rôznych úloh 
spoznávali danú kultúru. V tábore 
sme si užili program plný hier a tan-
cov, zdolávania stanovíšť, športo-
vých aktivít, tiež sme si preverili 
naše rozumové i manuálne schop-
nosti. Samozrejme, v tábore nechý-
bal ani výlet do Banskej Štiavnice 
- Kamerhofu, kde sme ryžovali zla-
to s malou zastávkou na zmrzlino-

Letný detský tábor eRko 2023 – Levice a okolie

V neskorú jeseň minulého roku 
po oberačkách sme s niekoľký-
mi vinohradníkmi na Pustej hore 
opravili najnebezpečnejšie výmo-
le a diery prístupovej cesty k hor-
ným vinohradom. Vtedy sme si dali 
prísľub, že ak opravené časti vy-
držia cez zimné obdobie, budeme 
spoločnými silami pokračovať vo 
väčšom rozsahu s opravami os-
tatných výtlkov aj tento rok. Pro-

vé osvieženie. Príjemná táborová 
opekačka, malá stopovačka oko-
lo jazera Počúvadlo, svätá omša 
s levickým kaplánom Filipom, in-
diánska nočná hra a na záver veľ-
ká diskotéka.

Tábora sa zúčastnilo 40 detí z ob-
cí Hostie, Kozárovce, Hronské Kľa-

čany a Levice. 
Animátorský 
tím sa skla-
dal z 12 dob-
rovoľníkov, 
do ktorého 
patrili vyško-
lení a skúsení 

animátori, ale tiež mladí praktikan-
ti. Veríme, že si deti z nášho tábora 
odnášajú mnoho nezabudnuteľ-
ných zážitkov, ako aj podnety, ako 
byť dobrým človekom.

Za podporu pri realizácii tábo-
ra ďakujeme Ministerstvu školstva, 
vedy, výskumu a športu SR a ob-
ciam Hronské Kľačany, Kozárovce 
a Hostie, ktoré nás finančne pod-
porili. Tešíme sa na ďalšie stretnu-
tia s deťmi, nielen v letnom tábo-
re, aj ale na našich pravidelných 
stretkách.

Ema Benčaťová, 
foto Martina Luknišová

skytnutých dopravných a mechani-
začných prostriedkov Viktora Sitá-
ra sme v maximálne možnej miere 
využili všetok materiál (110 x25kg 
vriec studenej asfaltovej zmesi), za-
bezpečený z výťažku zbierky. Opra-
vili sme rozsiahlejšie výtlky, diery 
a väčšie nerovnosti tak, ako sme si 
naplánovali. Aby použitie všetkých 
vyzbieraných prostriedkov bolo 
transparentné, záverečné vyúčto-
vanie zbierky, okrem organizačnej 
skupiny, odsúhlasili aj zástupcovia 
z radu ostatných prispievateľov.

Veríme, že naše prostriedky 
a práca nevyšli nazmar a cesta 
nám ešte nejaké obdobie poslúži, 
aj keď vieme, že oprava cestných 
komunikácií je vo všeobecnosti ni-
kdy sa nekončiaci proces.

Vďaka patrí všetkým, ktorí 
prispeli akoukoľvek sumou, resp. 
zapožičaním techniky, organizá- 
ciou, občerstvením a najmä svojou 
účasťou na brigáde.

Ján Švolík
foto A. Mráz
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V Kozárovciach sa 1. júla zišli bežci a chodci na 3. roč-
níku Behu alejami. Na štart v hlavnej kategórii 10 km 
sa postavilo 14 bežcov a 10 bežkýň. V cieli sa potvrdili 
tabuľkové štatistiky. Celkovým víťazom sa stal Róbert 
Šuburt, ktorému v bežeckých tabuľkách Slovenska patrí 
59. miesto. Druhý skončil Tomáš Imre z Horných Túro-
viec a tretí Tomáš Lilia. V kategórii 40-60 rokov zvíťazil 
Róbert Tucsok z Komárna, hluchonemý bežec, ktorý je 
pravidelným účastníkov behov v Kozárovciach. V ka-
tegórii nad 60 rokov zvíťazil Imrich Csekey, bývalý fut-
balista za obec Kozárovce.

Spomedzi žien bola najrýchlejšia, ako inak, Lucia Pi-
varčiová, ktorá beháva polmaratón pod hodinu a pol. 
Druhá skončila veľmi perspektívna bežkyňa Dominika 
Ondriašová a tretia Klaudia Holá. Medzi ženami nad 

Po slávnostnom nástupe druž-
stiev privítal predseda miestnej or-
ganizácie Vojtech Beniačik, ktorý 
je aj podpredsedom ÚzO DPO Levi-
ce, zástupcu starostu Mariána Vala-
cha, riaditeľa odboru civilnej ochra-
ny OÚ Levice Branislava Štefanické-
ho a predsedu ÚzO DPO Levice Pavla 
Süvegesa. Silným momentom otvo-
renia podujatia bola minúta ticha na 
uctenie pamiatky dlhoročného čle-

na organizácie a nezabudnuteľného 
kamaráta, člena okresného výboru 
Štefana Báraňa.

Potom už nasledovali organizačné 
pokyny z úst veliteľa DHZ Petra Ma-
jera a súťaž bola odštartovaná. Prvé 
kolo bolo pre všetky družstvá akýmsi 
zahrievacím, ale zároveň naznačilo, 
kto zabojuje o najvyššie priečky. Nie 
vždy sa súťažiacim podarí svoj po-
kus v druhom kole vylepšiť. Favori-
tom medzi mužmi boli Topoľčianky, 
ktorým veľmi chceli šliapať na päty 
domáci. Zdalo sa, že po pokuse, kto-
rý favoriti spálili bez hodnotenia, sa 
tento rok môže šťastie usmiať aj na 
Kozárovčanov. Napokon sa domáci 
museli uspokojiť s druhým miestom.

Aké výsledky napokon dosiahli 
jednotlivé družstvá? V hlavnej ka-
tegórii mužov boli najúspešnejší sú-
ťažiaci z Topoľčianok (15,07). Druhí 
skončili Kozárovčania (15,49) a tretí 
muži z Novej Dediny (15,98). V ka-
tegórii žien boli najúspešnejšie ženy 
z Budče (18,46), druhé skočili súťa-
žiace za OZ Rodina (19,80) a tretie že-
ny z Trávnice (21,77). V kategórii nad 
35 rokov zvíťazilo družstvo z Barto-
šovej Lehôtky (16,88), druhé skončili 

Bohatá účasť družstiev na 28. ročníku 
STRIEBORNEJ PRÚDNICE POHRONIA

Mýtne Ludany (18,53) a tretie miesto 
získala Hontianska Vrbica (28,59).

Zástupcovia najúspešnejších 
družstiev si počas záverečného ná-
stupu prevzali získané poháre a os-
tatní diplom za účasť. Prihovoril sa 
im aj starosta obce Bystrík Ižold: „Vi-
dím tu množstvo mladých ľudí, som 
rád, že sa venujete tomuto športu. 
Pokračujte v tom a dúfam, že sa tu 
o rok opäť stretneme a prežijeme 

spoločne rovnako krásne poduja-
tie.“ Na súťaži sa posilnili dlhoročné 
priateľstvá a nadviazali nové. K ne-
zabudnuteľnej atmosfére opäť vý-
razne prispel moderátor podujatia 
Martin Majer. 

V krátkom rozhovore s veliteľom 
DHZ Kozárovce P. Majerom sme 
hodnotili 29. ročník. „Vyšlo to nad 
očakávanie. Počasie nám tentoraz 
prialo. Účasť bola vysoká, nečaka-
ne prišlo veľa ženských družstiev. 
S priebehom sme spokojní. Čo sa 
týka Kozároviec, bola tu šanca po-
raziť večných rivalov z Topoľčianok, 
ale taký je šport. Rovnako ako na ne-
dávnej krajskej súťaži, kde sme vždy 
druhí za nimi. Po pomerne úspešnej 
štafete sme ešte mohli zabojovať o 2. 
miesto za favoritmi z Topoľčianok, 
ale stalo sa niečo nečakané. Pri do-
púšťaní nádrže sa uvoľnil sací kôš, 
čo je neprípustné a zostali sme ako 
nehodnotení. Toto sa nám ešte na 
tejto súťaži nestalo.“

Na otázku, či aj Kozárovčania ne-
plánujú omladenie družstva tak, ako 
sa to ukázalo aj dnes medzi súťažia-
cimi, nám povedal, že na tom pracu-

Kozárovskí dobrovoľní hasiči v spolupráci s miestnym obecným 
úradom 25. júna pripravili v poradí už 28. ročník súťaže hasičských 
družstiev Strieborná prúdnica Pohronia. Tento rok sa do súťaže pri-
hlásilo na veľké prekvapenie organizátorov 25 družstiev, z toho se-
dem družstiev žien a tri družstvá nad 35 rokov. 

jú. Snažia sa obnoviť spoluprácu so 
základnou školou, kde malých hasi-
čov trénuje učiteľka Beáta Sedláko-
vá, ktorá to prebrala po dlhoročnej 
úspešnej trénerke Márii Együdovej. 
Veria, že sa spomedzi jej zverencov 
nájdu nadšenci, ktorí by posilni-
li družstvá v budúcnosti. Ako nám 
prezradila B. Sedláková, žiaci sa pri-
šli pozrieť na dnešnú súťaž. Cieľom 
bolo, aby prežili atmosféru pretekov. 
Najmenší sa tešili a prejavili záujem 
raz nastúpiť do súťažných družstiev. 
„Naši starší žiaci z druhého stupňa 
sa tiež boli pozrieť na súťaži, hneď sa 
pýtali, kedy už budú môcť postúpiť 
k starším. Na jarnej časti súťaže Pla-
meň 2023 v Rybníku 13. mája získali 
1. miesto, čo ich naštartovalo. Aj po 
dnešku sú správne motivovaní, a tak 
sme hovorili s pánom Majerom, že 
by sme týmto starším umožnili v lete 
trénovať aj útok s vodou,“ povedala 
B. Sedláková. Zdá sa, že zaintereso-
vaní sú odhodlaní urobiť všetko pre 
to, aby sa úspešná niť dobrovoľných 
hasičov v Kozárovciach nepretrhla.

M. Nemčeková, 
foto autorka

Bežci a chodci sa stretli na Behu alejami
40 rokov zvíťazila Dana Kozárová, druhá skončila Lucia 
Puškárová a tretia Jana Lauková.

V kategórii behu na 4 km zvíťazil Ján Veněra z Levíc, 
druhý skončil Peter Bogdány a tretí Pavel Štosel z Hron-
ského Beňadika. Zo žien bola najrýchlejšia Angelika 
Striešková, druhá skončila Emma Benčatová (Kozárov-
ce) a Adriana Kasanová (Kozárovce).

Pre chodcov bola stanovená 4 km trať. Spomedzi mu-
žov zvíťazil Daniel Matis z Nového Tekova, pred Jánom 
Čikovským zo Šamorína a Ľubomírom Benčatom z Ko-
zároviec. Prvé tri miesta v tejto kategórii obsadili domá-
ce chodkyne. Prvá Gabriela Fazekašová, druhá Katarína 
Jančovičová a tretia Ľudmila Benčatová.

Celkove sa do súťaženia zapojilo 61 športovcov, ktorí 
dbajú o svoje zdravie, a to je najcennejšie, čo na tom-

to svete máme. Domá-
cich bolo 12. Víťazi bo-
li ocenení. Najdôleži-
tejšie však je, že pre-
javili chuť športovať, 
stretli známych, našli 
si nových kamarátov 
a strávili príjemné so-
botné predpoludnie.

Michal Šusták,  
foto Ľ. Struhár
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FK TJ LOKOMOTÍVA Kozárovce 
po jarnej časti sezóny

Prípravka
Naši najmenší futbalisti začali 

v januári trénovať v telocvični pod 
vedením trénera Vila Katonu dva-
krát do týždňa v telocvični. Neskôr 
sa presunuli na umelú trávu a prí-
rodný trávnik. Do majstrovstiev 
okresu sa zapojilo 19 družstiev, 

ktoré boli rozdelené do 6 skupín. 
K nám boli vylosovaní Nový Tekov 
a Veľký Ďur. Hrali sme 6 turnajov. 
V našej skupine sme skončili na 1. 
mieste. Z 12 zápasov sme 7 vyhra-
li, 2 remizovali a 3 prehrali so skó-
re 32:13. Počas celej súťaže do zá-
pasov zasiahlo 15 hráčov: Denis 
Drgoňa, Christopher Kupči, Jakub 
Nehéz, Matej Nehéz, Matúš Kotora, 
Sebastián Závalec, Samuel Záva-
lec, Michal Považan, Šimon Kúkel, 
Michal Tošál, Erik Lakatoš, Santia-
go Rafael, Adam Trebula, Lukáš Tre-
bula, Martin Považan.

V Rybníku sa 10. júna uskutoč-
nil finálový turnaj za účasti naj-
lepších 8 družstiev. Zúčastnené 
kluby boli rozdelené do 2 skupín 
po 4 družstvá. My sme v skupine 
vyhrali nad Hronskými Kosihami 
1:0, prehrali so Šahami 0:1 a vyhrali 
nad Veľkými Ludincami 2:0. Skon-
čili sme druhí a hrali sme o celkové 
3. miesto s Hronskými Kľačanmi. 
V tomto zápase sme prehrali 0:1 
a celkovo sme obsadili 4. miesto 
v okrese.

Žiaci
Žiaci obsadili v okresnej súťaži 

12. miesto zo 14 súťažiacich, pri-
čom dosiahli tri výhry, dve remízy 
a 21 prehier so skóre 30:195. Pod 
takúto nelichotivú štatistiku sa 
podpísalo aj to, že sme mali iba 2 

hráčov, ktorí končili v kategórii žia-
kov a v každom zápase sme nastu-
povali aj s niekoľkými hráčmi, ktorí 
vekom ešte patria do kategórie prí-
praviek. Neskúsenosť našich ma-
lých futbalistov sa prejavovala vy-
sokými prehrami v okresnej súťaži. 
Celkovo počas celej sezóny nastú-

pilo do zápasov až 25 hráčov, ale 
ani jednému sa nepodarilo odohrať 
všetky zápasy. Teší nás, že o ďalšiu 
generáciu žiakov máme postara-
né, lebo do zápasov nastúpilo až 
9 prípravkárov. Negatívom je, že 
aj napriek narastajúcemu počtu 
hráčov v žiackej kategórii nie všet-
ci tí, ktorí by už mali byť ťahúňmi 
družstva, sa pravidelne objavujú 
na tréningoch alebo aj zápasoch. 
Reprezentovali nás: Matej Švolik, 
Ján Rafael, Pavol Švec, Lukáš Hla-
vatý, Martin Vreštiak, Peter Laka-
toš, Martin Hlavatý, Tibor Skačan, 
Šimom Kúkel, Christopher Kupči, 
Michal Tošál, Viktor Kabát, Diego 
Rafael, Erik Lakatoš, Marko Kupči, 
Matúš Chlepko, Milan Rafael, Denis 
Drgoňa, Daniela Orolínová, Vanesa 
Benčaťová, Samuel Závalec, Martin 
Považan, Filip Belan, Michal Pova-
žan, Adam Trebula.

Naším cieľom je zabezpečiť pre 
deti čo najlepšie podmienky na 
futbal a šport ako taký. Motivovať 
ich k tomu, aby sa futbalu venova-
li čo najdlhšie a pokračovali v na-
šom klube v starších kategóriách. 
Dôležité je, aby sa nám darilo na-
hrádzať talentovaných futbalistov, 
ktorí nám odchádzajú do vyšších 
súťaží, ďalšími odchovancami. Sr-
dečne pozývame všetkých záujem-
cov aj z okolia, aby mohli využiť 
možnosti, ktoré náš klub ponúka. 
A to je kvalitný tréningový proces 
s dobrými podmienkami a mož-
nosť zmysluplne stráviť voľný čas. 
Dôkazom toho, že sa u nás kvalit-
ne pracuje s mládežou, je aj to, že 
množstvo našich odchovancov sa 
dostalo do vyšších súťaží a aj v sú-
časnosti hrávajú 1. mládežnícku li-
gu v rôznych kluboch.

Richard Demian

Dorast
Kategória U19 - dorast v uplynu-

lom ročníku 2022/23 odohrala IV. 
ligu Juhovýchod a v kvalitnej spo-
ločnosti 16-tich tímov obsadila ko-
nečné nie celkom uspokojivé 13. 
miesto s bilanciou 9 víťazstiev, 3 
remízy, 18 prehier, s pasívnym skó-
re 57:86. Mrzia najmä niektoré ne-
zvládnuté šesťbodové zápasy, kto-
ré nás odsunuli na túto nelichoti-

vú pozíciu. Za celú sezónu ale mu-
sím chalanom poďakovať za prí-
stup a bojovnosť v zápasoch, ako aj 
tréningovým stáliciam za ich účasť 
a nasadenie v tréningových jednot-
kách. Žiaľ, nie vždy sme sa, či už 
z objektívnych alebo subjektívnych 
príčin, zišli v želateľnom počte.

Medzi stálice patril aj Timotej 
Šimkovič, ktorý končí v doraste-
neckej kategórii a týmto by som 
sa mu chcel poďakovať a popriať 
len všetko dobré do ďalšieho fut-
balového, ako aj osobného života. 
Pravdepodobne u nás tiež končia 
chalani z Levíc, ktorí boli u nás na 
striedavom štarte a týmto by som 
im chcel vyjadriť vďaku za ocho-
tu a snahu pri reprezentácii náš-
ho klubu.

V nastávajúcej sezóne pokraču-
jeme v účinkovaní v IV. lige, ktorá 
prešla reorganizáciou a v novom 
formáte ju tvorí 14 tímov z okresov 
Levice a Nové Zámky. Základná ko-
stra tímu na novú sezónu zostáva 
viac -menej nezmenená, káder bu-
de doplnený o hráčov zo žiackej ka-
tegórie U15, plus v štádiu riešenia 
máme niekoľkých chalanov z oko-
lia, ktorí prejavili záujem o pôso-
benie v našom tíme. Samostatnou 
kapitolou sú striedavé štarty od nás 
do Levíc, ako aj z Levíc k nám, keď-
že tu rovnako došlo k určitým zme-
nám pravidiel. V nastávajúcej sezó-
ne by sme chceli posúvať vyššie, či 
už herný prejav tímu, ako aj herné 
činnosti jednotlivcovu, a tak čo naj-
lepšie pripraviť hráčov na postupný 
prechod do A -tímu.

Vladimír Hoľka

Muži
Po vhodnom doplnení hráčov 

sme sa v tejto kvalitnej súťaži vyhli 
priamym bojom o záchranu, takže 

(Pokračovanie na str. 16)

Dorast

Žiaci

Prípravka
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FK TJ LOKOMOTÍVA Kozárovce po jarnej časti sezóny
(Pokračovanie zo str. 16)
s umiestnením vládne spokojnosť. 
Skončil sme na 12. mieste. Bilan-
cia zápasov: 10 víťazstiev, 6 remíz 
a 14 prehier, skóre 52:62. Tieto skú-
senosti sa budeme snažiť využiť 
v budúcej sezóne. Potešilo ma, že 
hráči po prvej tretine zápasov tam, 
kde sme získali jeden bod, v ďal-
šom priebehu súťaže v zápasoch, 
v ktorých sme prehrávali, bojovali 
do posledných minúty a výsledok 
sme otočili do úspešného konca. 
Napríklad v zápase s Patou sme 
dali gól v poslednej minúte a do-
siahli remízu 1:1. S Lednickým Rov-
ným sme doma prehrávali 0:1 a na-
pokon sme po bojovnom výkone 
otočili na 2:1. Alebo zápas v Imeli, 

kde sme prehrávali 1:0 a napokon 
sme vyhrali 1:2. Mňa osobne mrzia 
prehry doma s Trebaticami, Jaslov-
skými Bohunicami a prehra vonku 
s Bolerázom.

Aj keď herný výkon nebol podľa 
našich predstáv, u mňa prevláda 
mierne sklamanie z nášho herné-
ho prejavu. Viem, že chalani majú 
na viac, ako predvádzajú. Moje veľ-
ké poďakovanie patrí vedeniu klu-
bu za trpezlivosť a vytvorené pod-
mienky, hráčom za výkony v zá-
pasoch a na tréningoch a v nepo-
slednom rade divákom, ktorí nám 
fandili a povzbudzovali nás, aj keď 
hra a výsledky neboli také, ako by 
sme si predstavovali.

Tomáš Snop

Stolný tenis v Kozárovciach kaž-
dým rokom kvitne viac a viac o čom 
svedčí aj nárast účastníkov a členov 
nášho klubu a to najmä mládežní-
kov. Aktuálne v našom klube pôso-
bí 32 hráčov a hráčok, pričom až 22 
z nich je mládež do 23 rokov. Roz-
šírili sme povedomie o našom klu-
be STO Kozárovce v širokom okolí, 
o čom svedčí fakt, že niektorí naši 
hráči pochádzajú aj  z obcí ako Nová 
Baňa, Zlaté Moravce, Čierne Kľačany, 
Levice, Tlmače, Rybník, Nemčiňany, 
Veľké Kozmálovce, Žitavany či Drže-
nice. Našou prioritou naďalej zostá-
va výchova a trénovanie mladých 
stolných tenistov. Za uplynulý rok sa 
nám podarilo „priniesť“ za stoly až 8 
mladých chlapcov (7-12rokov), ktorí 
sa aktívne zúčastňujú na tréningoch 
a napredujú v tomto krásnom a ná-
ročnom športe. Počas tréningu sa 
venujeme vysvetľovaniu a učeniu 
správnej techniky u najmladších 

Stolní tenisti žnú úspech za úspechom
a nových členoch. Pokročilejším sa 
venuje už skúsenejší sparing v po-
dobe trénovania rôznych herných 
kombinácií či zápasov. Počas trénin-
gov sa spoločne venujeme aj rozvo-
ju reflexov, dynamiky či sily pomo-
cou rôznych cvičení a samozrejme 
aj strečingu. Na tréningoch sa nám 
takisto podarilo zvýšiť pravidelnú 
účasť a rozšírili sme aj našu tréner-
skú základňu o ďalšieho trénera, čím 
sa dostane viac pozornosti všetkým 
zúčastneným hráčom, čo pevne ve-
ríme aj prinesie vyššiu kvalitu sa-
motnému tréningovému procesu.

Trénujeme pravidelne trikrát 
v týždni – pondelok, streda a pia-
tok od 17 h v telocvični ZŠ Kozárov-
ce. Našim cieľom v ďalšej sezóne 
je zapojiť všetkých hráčov do pra-
videlných celoslovenských, kraj-
ských a okresných súťaží pre mlá-
dež aj dospelých. Nová sezóna začí-
na na jeseň a zápasy sa hrávajú ob-

vykle v piatok alebo počas víkendov 
podľa rozpisu. Uplynulú sezónu sme 
mali najúspešnejšiu z doterajšieho 
pôsobenia v Kozárovciach. Súťažili 
sme v druhej najvyššej lige na Slo-
vensku - 1. liga mužov západ, kde 
sme sa umiestnili v strede tabuľky 
na 6. mieste v konkurencii oveľa väč-
ších tímov z Bratislavy, Nitry, Nových 
Zámkov či Trenčína a pod., čím sme 
splnili náš cieľ stanovený pred sezó-
nou a dôstojne sme reprezentovali 
obec Kozárovce po celom Sloven-
sku. Naše ďalšie družstvo štartovalo 
v okresnej súťaži 6. ligy mužov, kde 
sa nám podarilo obsadiť 4. miesto. 
Ďalej sme mali ešte dve družstvá v 7. 
lige mužov, z ktorých sa jednému 
podarilo túto súťaž vyhrať a získali 
tak právo postupu do vyššej súťaže. 
No my sa tešíme aj z nášho druhého 
družstva v tejto súťaži, nakoľko išlo 

o minuloročných nováčikov a mla-
dých hráčov, ktorí zbierali svoje prvé 
skúsenosti a radosťou bolo sledovať 
ich prvé zápasy a víťazstvá v stolnom 
tenise. V kategórii mládež sme ma-
li jedno družstvo v kategórii mladší 
žiaci, kde chlapci ustáli v ťažkej kon-
kurencii v strede tabuľky na peknom 
6. mieste.

V sezóne 2023/2024 sa tešíme na 
nové skúsenosti, zápasy a víťazstvá 
a pevne veríme, že bude minimálne 
tak úspešná ako tá predchádzajú-
ca. S určitosťou plánujeme prihlá-
siť viaceré družstva do mládežníc-
kych súťaží, ktoré sa hrajú v rámci 
NR a TN kraja. Budeme radi ak nás 
prídete podporiť aj vy, či už ako di-
vák alebo si s nami prídete zašpor-
tovať a zahrať.

Markus Tonkovič

Horný rad zľava: P. Frtús (masér), T. Snop (trener), T. Londák, P. Pišky, 
D. Haspra, D. Drieňovský, K. Herc, L.Nitško, M. Doležaj. Cs. Kovacs. Dol‑
ný rad zľava: P. Mandrák, Š. Gajdoš, D. Páchnik, A. Kosák, J. Ďurina,  
L. Štefanka, D. Červenák, J. Šabo, L. Bíňovský (kapitán).

Vianočný turnaj hráčov STO Kozárovce

Zápas 1. liga muži západ v Kozárovciach proti Trenčínu - vľavo Keraming 
Trenčín, vpravo STO Kozárovce - zľava Tonkovič, Páleník, Trubáčik, Bu-
dinský, Petrlík


